
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 11:21:17) 
 
 Dame i gospodo poslanici, želim da vas sve pozdravim, da vam kažem da se veoma ugodno osjećam 
što smo danas na Cetinju, kao što pretpostavljam da su i svi poslanici Skupštine Crne Gore u našoj 
Prijestonici kada držimo sjednice naše Skupštine, onda imamo i posebnu obavezu i posebnu odgovornost da 
budemo na visini zadatka kojeg očekuju svi građani Crne Gore, da bude onakav kakav zaslužuje i ovaj grad 
i Crna Gora. 
 Primjenom elektronskog sistema za glasanje utvrđeno je da postoji kvorum potreban za početak 
sjednice, jer je prisutna većina ukupnpog broja poslanika, pa otvaram Prvu sjednicu Prvog redovnog 
(proljećnjeg) zasijedanja u 2024. godini Skupštine Crne Gore 28. saziva.  
 Podsjećam da sam sazvao Skupštinu na ovu sjednicu i dnevni red predložio saglasno Poslovniku 
Skupštine i dogovoru u Kolegijumu predsjednika Skupštine. Član 10 Zakona o Prijestonici propisuje da se 
prva sjednica redovnih zasijedanja održava u ovom gradu i prije prelaska na utvrđivanje dnevnog reda treba 
da usvojimo i zapisnike, i to zapisnik sa Prve konstitutivne sjednice Skupštine Crne Gore 28. saziva i zapisnik 
sa Prve, Druge, Treće, Četvrte i Šeste sjednice Drugog redovnog (jesenjeg) zasijedanja u 2023. godini.  
 Da li neko od poslanika ima primjedbe na zapisnike? 
 Nema. 
 Saglasno Poslovniku Skupštine konstatujem da su usvojeni zapisnici sa navedenih sjednica bez 
primjedbe.  
 Prelazimo na utvrđivanje dnevnog reda i prije utvrđivanja dnevnog reda želim da pozdravim 
predstavnike Vlade, dobrodošli u Skupštinu Crne Gore, a poslanike pozivam da se izjasnimo o predloženom 
dnevnom redu u cjelini.  
 Glasaćemo elekronski, taster 2 je ZA, taster 3 je PROTIV, taster 4 je UZDRŽAN.  
 Stavljam na glasanje predlog dnevnog reda u cjelini. Izvolite. 
 Izvinjavam se, obustavljam glasanje. 
 Izvolite kolega, procedura. 
 
 
 OSKAR HUTER (07.03.24 11:23:56) 
 
 Gospodine Mandiću, optuženi vlasniče dvojnog državljanstva sa prezumpcijom nevinosti, način na 
koji ste danas došli u Prijestonicu govori najbolje o Vama. Vaša ugodnost govori o licemjerju i načinu na koji 
śedite ispod Ordena narodnog heroja, Vaša titula koju ste dobili i koju rado držite nikako ne ide sa mjestom 
koje pokrivate. Ovo je skandal i nezapamćeno je da u Prijestonici imamo ovoliku količinu policije, to je odraz 
i ove parlamentarne većine. Oni koji u Prijestolnicu Crne Gore dolaze kombijima, maricama, kordonima 
policije, šlemovima, fale vam još oni bojni otrovi, siguran sam da ste i njih donijeli, ne zaslužuju da budu vlast 
u Crnoj Gori. Dobro vi znate što ovaj grad, veliki grad, ne, možda, po broju stanovnika ili po površini, već po 
značaju znači za Crnu Goru. Cetinje je šifra opstanka Crne Gore, zato četnički vojvoda Mandić mora na 
Cetinje da ga dodatno ponizi i unizi sa kordonima policije i da se još ruga na način koji nastavlja, danas je 
rekao da se ugodno ośeća, ako se ugodno ośeća, zaista, ako je to istina, onda znači ona ideologija koju je 
plasirao je bila neistinita ili je obratno.  
 Gospodine Mandiću, Vi ste rekli za ovaj grad da je ovo nebitno malo selo podno Lovćena, Vi ste rekli 
da ovđe živi nekakava sirotinja i sitneš, odnosno Vaša partija. Rekli ste da je njegov značaj to što je u njemu 
rođen Aleksandar Karađorđević, čuven u Cetinju kao Aca palikuća, onaj koji je zabranio svome đedu i živome 
i mrtvome da se vrne na Cetinje, da je po tome značajno Cetinje. Cetinje je, gospodine Mandiću ili vojvodo 
četnički, važno, između ostalog, po tome što je ovdje štampana prva knjiga kod južnih Slovena Oktoih 
prvoglasnik. Ako Vi vidite samo značaj taj što se Aca palikuća u ovaj grad rodio, onda je to dokaz vašeg 
poštovanje prema ovom gradu. Zaslužujete ovakav doček, zaslužujete da se ugodno ośećate uz policiju i 
tako je jedino ste danas i mogli doći. Sloboda kretanja je ustavno pravo svih građana Crne Gore. Zahvaljujem 
svim Cetinjanima, a tu mislim sve one koji su došli iz svih gradova, jer Cetinje nijesu samo Cetinjani, Cetijnje 
je Prijestonica i svaki i Podgoričanin, Bjelopoljac, Rožajac, Andrijevčanin, Nikšićanin da ne nabrajam svih 
gradova, to su Cetinjani. Hvala im što su na miran način došli da Vam kažu da Vama mjesto nije tu đe śedite. 
Za razliku od sofisticiranih četnika kojih imamo u društvu sa Vama Vi ste javno deklarisani i Vi ste neko ko je 
zaslužio i titule i ono što mislite da ćete uniziti Cetinje može vam privremeno poći za rukom, kao ovo što ste 
danas učinjeli, ali zapamtite da to što ste danas učinjeli će Vam se kao bumerang vratiti o glavu. Toliko za 
sad. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 11:28:04) 
 



 Hvala Vam, gospodine Huter. Želim da iskažem visoko poštovanje Prijestonici Crne Gore - Cetinju. 
Imate privilegiju, vi Cetinjani, da su vaši preci stvorili Crnu Goru i da se sva današnja Crna Gora okupljala oko 
ovog velikog grada. Naši preci koji nijesu Cetinjani prepoznavali su u ovom gradu tu iskru slobode i prihvatali 
da zajedno sa vašim precima grade državu Crnu Goru. Nijesam siguran da su ovi koji protestvuju svi 
Cetinjani, nijesam siguran da je Cetinje izašlo, jer gledajući taj broj ljudi koji je okupljen oko ove Skupštine ne 
mislim da je to volja većinskog Cetinja.  

Rođen sam 1965. godine, do VI razreda osnovne škole obrazovan sam u Mojkovcu, poslije toga u 
Podgorici u Osnovnoj školi Sutjeska koja je tek bila osnovana i vaspitavan i u porodici i van porodice da na 
Cetinju žive neki posebni ljudi koji bi mogli da se nazovu nadljudima koliko je naše mišljenje izvan Cetinja bilo 
vezano za ovaj grad. To što danas jedna grupa ljudi neću reći Cetinjana troši kredit, i to veliki kredit, svojih 
predaka to je njihov izbor i neka nastave tako da rade. Iskazujem poštovanje za svakog građanina Cetinja. 
Mislim, da pomirenje i politika pomirenja koju promovišem da nema alternativu i da je to nešto najbolje što 
može danas da se ponudi državi Crnoj Gori, da je to politika koja nas vodi naprjed, a ko hoće da bude 
zarobljenik starih priča i starih crnogorskih podjela i omraza taj neka nastavi to da radi. 
 Poštujem različitost mišljenja, poštujem demokratiju, poštujem većinsku volju koja se iskazala na 
izborima kada je uspostavljena nova parlamentarna većina i pozivam one koje dijele Crnu Goru da to više ne 
rade. Danas je potrebna jedna mobilizacija, okupljanje oko ciljeva. Naš cilj je da Crna Gora bude dio 
Evropske unije, naš cilj je da Crna Gora bude pomirena, da u Crnoj Gori važe mir i stabilnost i to je ono što ja 
promovišem. Nije ovo prva sjednica kojom ja predsjedavam ovdje u ovom Parlamentu, predsjedavao sam, 
kao što znate, nedavno u istoj ovoj sali, pa nije bilo nikakvih protesta. Ali, politička borba je takva. Dugo sam 
bio opozicija i kolege iz Demokratske partije socijalista vi ste malo u poziciji, ja sam 30 godina opozicija 
zajedno sa mojim kolegom Slavenom Radunovićem i sa mnogim ljudima u ovoj sali, pa sam to podnosio fer i 
korektno. Udaranja ispod pojasa nijesu baš neki udarci koji su za veliko poštovanje, ali nastavite, to je vaš 
izbor, imate pravo da se ponašate kako god vi hoćete. Mir, stabilnost,okupljanje oko budućnosti, to je politika 
koju ja zastupam. 
 Ima li još neko da se javio proceduralno iz nekog drugog poslaničkog kluba? Ako nema prelazimo na 
utvrđivanje dnevnog reda. 
 Predlog dnevnog reda imate u sazivu. Pozivam vas da se izjasnimo o predloženom dnevnom redu u 
cjelini. Taster 2 - ZA, taster 3 - PROTIV, taster 4 - UZDRŽAN 
 Ko je za predloženi dnevni red?  
 Da li da zaključim glasanje? Ako neko nije glasao pozivam ga da glasa.  

Zaključujem ga - 50 poslanika je glasalo, svih 50 za. 
 Objavljujem da je dnevni red usvojen.  
 Izvolite, poslanik Konatar. 
 
 MILOŠ KONATAR (07.03.24 11:33:06) 
 
 Hvala, predsjedniče. 
 Poštovani poslanici, građani Crne Gore, 
 Prije nego što krenemo, da počnemo raspravu o ovim tačkama dnevnog reda koje su lijepi povod, kao 
što je izgradnja mosta na rijeci Bojani koja će spojiti Crnu Goru i Albaniju, jer valjda je to dobar znak izgradnja 
mostova. Želim vama da se obratim vezano za jednu temu koja nije toliko lijepa koja je ozbiljna, a to je da su 
se jutros svi građani Crne Gore probudili u državi koja je zadužena za dodatnih 750.000.000 dolara. Imajući u 
vidu da je ova vlada, a time i parlamentarna većina, realizovala zaduženje početkom godine od 159.000.000 
eura, mi dolazimo do cifre od skoro milijardu eura duga za samo par mjeseci vaše vlasti, kao čelnog čovjeka 
parlamentarne većine, i Milojka Spajića kao premijera Crne Gore.  

S obzirom da doživljavam da Vi jeste, i s obzirom na funkciju koju obavljate, prvi čovjek parlamentarne 
većine, i time da nosite najveću odgovornost, još jednom apelujem da omogućite  kontrolna saslušanja u 
Skupštini Crne Gore premijera Milojka Spajića i ministra finansija gospodina Vukovića. Ovo posebno dobija 
na težini, predsjedniče Parlamenta, s obzirom da ni Vi, kao predsjednik Parlamenta i pvi čovjek 
parlamentarne većine juče nijeste znali, kao ni građani Crne Gore, jesmo li se mi zadužili 650.000.000 eura ili 
687.000.000 eura. Je li kamatna stopa 7,25 ili 5,88? Ni Vi, predsjedniče Parlamenta, ni mi poslanici ne znamo 
koliko će Crnu Goru koštati hedžing odnosno pokriće valutnog rizika i da vam pravo kažem neko je 
prokomentarisao možda su poslanici crnogorskog Parlamenta prihvatili ulogu da ih premijer ponižava time 
što mi nemamo nikakve informacije o tome što radi, a ponavljam radi se o tome da smo mi danas skoro 
milijardu eura više zaduženi nego što smo bili prije par mjeseci. Molim Vas da iskoristite svoj autoritet u 
parlamentarnoj većini i da omogućite poštovanje Poslovnika i da mi u Skupštini Crne Gore na Odboru za 
ekonomiju, finansije i budžet imamo kontrolno saslušanje premijera Crne Gore i ministra finansija da bi dobili 
tačnu informaciju. Govorim vrlo realno i objektivno, jer mi tokom jučerašnjeg dana, i građani Crne Gore su 
svjedoci, u petnaest minuta premijer nije znao da li smo se mi zadužili 650 ili 687.000.000 eura. Mi imamo 



priznanje od poslanika parlamentarne većine da niko od njih nije vidio i ne zna da li postoji program Evropa 
sad 2, pa vas ja molim  da omogućite kontrolno saslušanje. Ovo je vrlo važna stvar, vjerujem ovo što ste 
kazali, ja se uvijek  lijepo osjećam na Cetinju, ali se ne osjećam lijepo zbog toga što smo mi danas vašom 
vlašću i vašom voljom Crnu Goru zadužili milijardu eura u odnosu na samo par prije mjeseci. Pa vas molim, 
da omogućite da se makar u Parlamentu, a ja vjerujem da poslanike to puno ne interesuje, jer su to pokazali 
svojim odnosom prema onome što radi premijer, molim vas da zbog građana Crne Gore da njima pružimo 
informacije, jer se radi o budućnosti naše zemlje. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 11:37:38) 
 
 Sve što ste željeli da poručite građanima Crne Gore preko procedure od minut uspjeli ste da 
iskoristite. Evo mislim da su građani Crne Gore to čuli, a sad samo da razjasnimo da građani Crne Gore čuju 
i sljedeće.  
 Predsjednik Crne Gore predstavlja Crnu Goru, Vlada Crne Gore i njen premijer vode unutrašnju i 
spoljašnju politiku ove države, a mi smo Parlament, ja sam predsjednik Parlamenta voljom parlamentarne 
većine i ja sam prvi među jednakim 81 poslanika koga su birali građani Crne Gore. Hvala Vam na ovom što 
računate da sam ja ključna ličnost parlamentarne većine, ali kažem da postoje ustavne nadležnosti koje se i 
te kako razlikuju. Ovaj Parlament je ključno mjesto politike Crne Gore. Ovdje možete da smijenite i 
predsjednika Parlamenta, možete da smijenite Vladu, možete da smijenite i predsjednika Crne Gore, dakle 
ovo je najvažnija institucija koja postoji u Crnoj Gori. Dakle, to je važna institucija, ali do te većine mora da se 
stigne dogovorom, kompromisima, mi smo napravili neki kompromis iz koga je nastala ova današnja Vlada 
Crne Gore koja vodi unutrašnju i spoljašnju politiku, kao što su i ranije se formirale sve prethodne Vlade u 
Crno Gori. 
 Mi smo na našem Kolegijumu zaključili da će odbori odlučivati o tome i vi ste imali vrlo ubjedljivu 
argumentaciju vezano za ta kontrolna saslušanja, ali mi ćemo imati Premijerski sat gdje će se postaviti ova 
pitanja i gdje ćete biti svi u prilici da premijeru Crne Gore postavite pitanja vezano za ekonomsku politiku koju 
vodi Vlada Crne Gore. Tako da možete i to da iskoristite mimo ovog odbora, kažem Odbor uvijek stoji kao 
mogućnost, ali imate i Premijerski sat pa ćete tamo moći da diskujete o ovim pitanjima. Siguran sam da oni 
penzioneri koji ma su povećane penzije, kao i prošli put oni ljudi kojima su minimalne plate postale 450 eura, 
da se oni raduju mnogim elementima politike koju je vodila Vlada, a o održivosti tog ekonomskog programa tu 
ćete imati prilike da razgovarate da ukrstite argumente, ne sumnjam da će sve biti u prilici da to iskažu. 
 Najvažnija je javnost, najvažnije je da građani Crne Gore sve čuju. Ja se zalažem za to da građani sve 
čuju argumentaciju s jedne, argumentaciju s druge strane, obrazloženje s jedne, obrazloženje s druge strane 
i svima će biti sve jasno.  
 Evo imamo još procedura.  
 Izvolite, gospodine Nikoliću. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (07.03.24 11:40:39) 
 
 Najbolje da nam ugasite mikrofone da ne pričamo ništa. Jesmo li dotle došli? Ne, neću ja da 
zlouptrebljavam, hoću Vama da se obratim.  
 Kad ste citirali ove nadležnosti u ustavnom sistemu koje ima izvršna, zakonodavna i druge grane 
vlasti zaboravili ste da kažete da je osnovna nadležnost Parlamenta da kontroliše rad Vlade. To je osnovna 
nadležnost Parlamenta. Osnovna nadležnost Parlamenta je da kontroliše rad Vlade koju bira i da donosi 
zakone. Dakle, ako Vi gazite po toj obavezi, pa nas upućujete da o ovim temama razgovaramo na 
Kolegijumu, da Kolegijum donosi političke odluke o nečemu što smo zapisali u Poslovnik, zapisali da ćemo to 
da puštujemo. U članu 75 Poslovnika za koji je i vaša stranka glasala kad su bile izmjene ovog Poslovnika 
2012. godine stoji prohodnost manjinskih inicijativa opozicije u odnosu na kontrolna saslušanja, dva puta u 
toku redovnog zasijedanja. Vi želite da nas ućutkate, želite da nam ne dozvolite da radimo naš posao i želite 
da onemogućite Skupštinu da kontroliše Vladu kroz kontrolna saslušanja koja su ispunila svoju proceduru. 

 Hoćete li da vam pročitam šta su vaši poslanici izjavili kada su se usvajale izmjene ovog Poslovnika? 
Čujete, Goran Danilović kaže ovako: Dobili smo drugačiji Premijerski sat i dobili smo drugačiju prohodnost 
opozicionih inicijativa. Sve to je bio razlog da glasamo za ovaj Predlog izmjena i dopuna Poslovnika i 
najednostavnije rečeno mi iz Nove srpske demokratije smo zadovoljni. Dakle, vi ste zadovoljni 2012. godine 
zao što vam Poslovnik garantuje da možete da kontrolišete Vladu na zahtjev jedne trećine članova Odbora 
kroz inicijativu za kontrolno saslušanje, a danas nam govorite da mi treba da vodimo političku polemiku o 
tome da li treba da se vrši kontrolno saslušanje nakon regularno stečenih uslova kroz procedure na Odboru. 
 



 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 11:43:13) 
 
 Evo da Vam odgovorim, pred čitavom javnošću. 
 Dakle, ja se zalažem da se u potpunosti poštuju Poslovnik. Zalažem se za to. Mislim da svi treba da 
odgovaraju na pitanja poslanika koje se postavljaju u ovom Parlamentu. Naša osnovna funkcija kao 
Parlamenta je da donosimo zakone. Naravno, osim donošenja zakona imamo kontrolnu i nadzornu funkciju 
kao Skupština, koju takođe možemo da koristimo, ali Skupština prvenstveno donosi zakone, prvo je 
donošenje zakona koje moraju svi da poštuju i Vlada i svaki građanin Crne Gore to mora da poštuje. Što ja to 
ne poštujem gospodine Huter? Vi ste jednom imali proceduru. Izvolite, dajte mu proceduru. 
 
 
 OSKAR HUTER (07.03.24 11:43:59) 
 
 Vi govorite o Ustavu, Vi ne poštujete Ustav Crne Gore. 
 Predśedavajući Mandiću, Vi ne poštujete Ustav Crne Gore. Možda želite da obmanete onaj dio Crne 
Gore vašom blagom retorikom, Vi ste ti koji ste rekli Cetinje ne zaslužuje da bude Prijestonica. Danas 
govorite neku drugu priču. Je su ovo vaše riječi? Godine 2.05.2022. je su li ovo riječi iz vaše partije - tako i 
među Cetinjanima ima ljudske sitneži, moralne bijede i sirotinje, je su to riječi Nove srpske demokratije? Jeste 
li Vi taj koji ste rekli da se ođe podigne spomenik Aci palikući? Rekli ste da želite i da treba narod Crne Gore 
da čuje sve. Vi ste ti koji želite da omogućite da čuje narod Crne Gore, je li tako? Je li ovo istina što ja 
govorim? Je su li ovo podaci koji su tačni ili su netačni? Jeste li promijenili se u odnosu na ovo?  /upadice/ Ti, 
sram da te bude, tebe sram da bude. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 11:45:23) 
 
 Dajem pauzu od pet minuta. 
  
   
 

/PAUZA/ 
 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 12:32:05) 
 
 Dame i gospodo želim da se izvinim građanima Crne Gore zbog svega ovoga što se dešavalo u 
Skupštini Crne Gore, ali Parlament je živo biće i predstavnici naroda imaju potrebu da saopšte ono što 
procjenjuju da je važno za one ljude koji predstavljaju, tako da nastavljamo sa radom. Sada bih zamolio da svi 
oni koji žele proceduralno da intervenišu da se prijave, počećemo od najjačih opozicionih klubova, imamo i 
najjači klub vladajuće koalicije. 
 Ko se prijavio? Gospodin Nikolić se prijavio, zapišite samo.  
 Ima li još neko da se prijavio? Gospodin Radunović se prijavio, gospodin Huter se prijavio za 
proceduralnu intervenciju, Boris Mugoša se još ranije prijavio za proceduralnu intervenciju.  
 Ko još želi proceduralno da interveniše? 
 Dritan Abazović se prijavio za proceduralnu intervenciju.  
 Ima li neko iz vladajućih klubova? 
 Koliko imamo prijavljenih? Četiri. 
 Prvi će proceduralno intervenisati šef Kluba poslanika Demokratske partije socijalista, gospodin 
Nikolić, on ima minut vremena da obrazloži svoju proceduralnu intervenciju i da nam obrazloži prvo na koji se 
član Poslovnika poziva. 
 Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (07.03.24 12:33:41) 
 
 Poštovani građani Crne Gore, mislim da Skupština kao predstavnički svih građana ima obavezu da 
bude transparentna u svom radu i ima obavezu da bude izložena sudu javnosti. Ovo što se danas dogodilo u 
Skupštini posljedica je jedne vrste parlamentarne anarhije koja je započela Vašim imenovanjem na funkciju 



predsjednika Skupštine i ako je ovo način da se izborimo za to da se Poslovnik poštuje, da se poštuje ono što 
su glasali konsenzusom svi poslanici u ovom Parlamentu u nekom prethodnom sazivu onda moramo biti 
spremni i na pauze. Jer, nećemo dozvoliti da se preko Parlamenta opozicija udaljava iz parlamentarnog 
života. 
 Obraćam se  Vama skladno članu Poslovnika 101 i pozivam Vas da poštujete Poslovnik. U članu 75 
Poslovnika što je Ustav ove Skupštine stoji da opozicija  ima pravo na zahtjev trećine poslanika u odboru da 
dobije prohodnost manjinske inicijative za teme koje kandiduje Parlament, vi ste srušili taj član Poslovnika, 
srušili ste ovaj princip i ja imam obavezu o tome da obavijestim javnost. Dozvolite da završim, pa ćete Vi onda 
odgovoriti, budite makar elementarno parlamentaran. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 12:35:56) 
 
 Isteklo Vam je vrijeme za javljanje, želim da poštujemo Poslovnik i Vi ste sada saopštili što želite. Mi 
smo o tome raspravljali na Kolegijumu, ništa mi nijesmo srušili, vi imate na odborima pravo da to pitanje 
postavite kao jedna trećina članova Odbora za ekonomiju, finansije i budžet, sve vi imate pravo, kakav će biti 
ishod tog glasanja, nemojte sada od mene da očekujte, ja nijesam član tog odbora. Znači, nijesam ništa 
zaustavio, niti sam bilo šta spriječio, da odmah znaju građani Crne Gore, to je tema za jedan odbor na kome 
ćete vi postaviti pitanje o kontrolnom saslušanju. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (07.03.24 12:36:52) 
 
 To, gospodine Mandiću, nije tema za odbor, to je stvar koja je zapisana u Poslovniku, a kao što ste 
rekli danas Vi ste prvi među jednakima, koji je u obavezi da poštuje taj Poslovnik, pa Vam u nekom trenutku 
kad gospodina Abazovića treba oslobodite čuvanja određene tajne odgovara da budete prvi među jednakima 
i odgovara da imate odgovornost, a kada trebate da obezbijedite sprovođenje Poslovnika onda se izuzimate 
iz odgovornosti i prebacujete to na odbor. I vaš je interes, kao parlamentarne većine, zaduženje koje je 
aktivirano juče, zaduženje države koja je aktivirano juče je i zaduženje vaše parlamentarne većine. /upadice/ 
 Hoću na Odboru, ali od Vas tražim da se držite Poslovnika, jer ono što Odbor treba da uradi je da 
obavijesti Skupštinu o tome da je trećina poslanika tražila kontrolno saslušanje i da se to kontrolno saslušanje 
zakazuje, a ne da Vi preko kolegijuma onemogućavate Odbor da radi svoj posao.  
 U redu, dugujem Vam na kraju još jednu informaciju pošto ste ovdje u pauzi kazali kako ćete pozvati 
obezbjeđenje da udalji poslanike iz sale, potpuno neosnovano, ali ako imate namjeru da se na taj način 
odnosite prema poslanicima opozicije i prema kritici koju dobijate permanentno zbog Vašeg činjenja samo 
izvolite. Kao što vidite tu smo i bićemo spremni i na taj vid upozorenja i sankcije koju ste najavili prema nama. 
Samo izvolite. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 12:38:56) 
 
 Da budemo potpuno precizni. Poslovnik predviđa i tu mogućnost, on je predviđa, to je znači 
Poslovnikom je uređeno nije to neko nasilje, to je Poslovnik i on predviđa to. Rekao sam da postoji ta 
mogućnost jer vi insistirate na poštovanju Poslovnika.  
 Ja sam neko, poštovani građani Crne Gore, koji je najviše rušio Poslovnik ovdje i izvinjavam se svim 
građanima Crne Gore zbog toga. Uvažavajući činjenicu da sam dugi niz godina 99% moje političke karijere 
proveo kao opozicioni poslanik i imajući razumijevanje za poziciju opozicije dozvoljavao suprotno Poslovniku 
da svaki predstavnik opozicije može da diskutuje onoliko koliko želi. To vide građani Crne Gore i oni znaju da 
je to tako, a to što je neko to zloupotrijebljavao, a sada želi kroz striktnu primjenu Poslovnika da doskoči 
Andriji Mandiću koji je imao razumijevanja za opoziciju, i to mi zamjerala parlamentarna većina, vi me 
upozoravate na poštovanje Poslovnika i želim da ga striktno poštujem.  
 Dakle, da ne bude nikakve zabune, ako je ko ovdje zloupotrebljavao Poslovnik na štetu 
parlamentarne većine dozvoljavajući opoziciji da maksimalno može da kaže  što želi, to je bio Andrija Mandić. 
Pošto ste me upozorili vi iz opozicije koji ste najviše koristili to što sam ja radio, želim da se sada na vaš 
zahtjev vratim striktnom poštovanju Poslovnika. 

Ko je sljedeći prijavljen za riječ?  
 Boris Mugoša. 
 Izvolite, gospodine Mugoša. 
 
 



 BORIS MUGOŠA (07.03.24 12:40:41) 
 
 Poštovane građanke i građani, uvažene koleginice i kolege, poslaniče Mandiću,  

Nema potrebe da imate bilo kakvo razumijevanje prema opoziciji niti mi to od Vas tražimo, Vi treba da 
imate razumijevanje prema Ustavu Crne Gore, zakonima Crne Gore i Poslovniku Skupštine Crne Gore i to je 
to, sve ostalo bih Vas zamolio da ne ulazimo u tu polemiku jer niko od nas nije tražio da imate razumijevanje 
prema nema. Ja ću se držati Poslovnika i reći ću Vam da imate problem upravo s Poslovnikom i procedurom 
i to u dijelu kad ste rekli da Skupština isključivo donosi zakone, što nije tačno, nije ni najvažnija funkcija iz 
prostog razloga ako pročitate Poslovnik, a mislio sam da ste ga pročitali, jer ste dugo poslanik vidjećete da je 
upravo pdojednako važna funkcija i da prati primjenu tih zakona. Da Vas podsjetim Vlada vodi unutrašnju i 
vanjsku politiku, ali vi birate Vladu, a ne bira Vlada Parlament. To je prva stvar. 
 Druga proceduralna stvar da bih iskoristio, da se ponovo ne javljam, je oko saslušanja iz člana 75. 
Samo ću vam jednu stvar reći. Od Vas očekujem da se isto ponašate onako kako ste se ponašali dok ste bili 
opozicija po pitanju toga člana. Pošto ste kao opozicionar uvijek na zahtjev 1/3 poslanika opozicije, tadašnja 
većina prihvatala saslušanja, nemojte da ste politički licemjerni, da sad budete neko drugi, budite isti onaj koji 
ste bili dok ste bili opozicioni poslanik, jer to govori o Vama. Je li Vam zanimljivo to što  udarate? Osjećate li 
se lijepo dok udarate? Uživajte Vi, lupajte u to koliko gog hoćete. 
 Samo ću vam na kraju reći jednu stvar - daj čovjeku vlast, da pokaže pravo lice. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 12:43:22) 
 
  

Vi insistirate na poštovanju Poslovnika, minut Vam je istekao prije minut. 
Hvala Vam. 

 Pokazao sam pravo lice dajući Vam i vjerujte trpio sam ogromne kritike od strane parlamentarne 
većine što ste se tako ponašao. Što je bila jedna vrsta zloupotrebe Poslovnika na korist opozicije, ali kada vi 
mene prozovete da ja zloupotrebljavam Poslovnik, ja ću onda da vam kažem što je Poslovnik, možda vam je 
malo neprijatno i ja vam se izvinjavam. Ali, vi insistirate, ako ste takav čistunac onda u minut upakujte sve, jer 
znate da imate samo minut. 
 Gospodine Huter, Vi ste sljedeći. 
 
 
 OSKAR HUTER (07.03.24 12:44:13) 
 
 Član 105 - Poslanici i drugi učesnici u pretresu dužni su da poštuju dostojanstvo poslanika i Skupštine 
i da se jedni drugima obraćaju sa uvažavanjem. Nije dozvoljeno korišćenje uvredljivih izraza ili iznošenje 
činjenica i ocjena koje se odnose na privatni život poslanika i drugih lica. 
 Gospodine predśedavajući Mandiću, javljam se za proceduru iz razloga što je ovo već drugi put da na 
Skupštini Crne Gore se raspreda o mojim potomcima i da mi se dobača, moja reakcija bila je iz tog razloga jer 
sam prozvan, odnosno prozvani su moji preci. Ja vas moram upoznati da su određene strukture  riškale, 
njuškale ne znam kako bih to nazvao po grobovima jednog poslanika, odnosno njegovoj porodičnoj grobnici, 
to se desilo nakon sjednica Skupštine i nakon prozivanja toga.  

Ovaj put Vas molim, da ne bi bilo da se javljam, ne bih se javljao, javio sam se za riječ, Vi ste mi dali 
riječ. Obraćao sam se Vama, nijesam nikoga drugoga prozivao, gledao sam Vas, citirao sam Vas, tada sam 
bio prozvan od strane poslanika iz drugih redova. U vezi sa tim sam reagovao i molim danas svih 81 i koji su 
prisutni i koji nijesu, zajedno sa mnom, da se ostave pretresanja krvnih zrnaca i porodičnog stabla mog ili bilo 
kog drugog, neka se završi sa mnom. 
 Toliko od mene. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 12:45:49) 
 
 Hvala Vam gospodine Huter. 
 Pozivam sve poslanike da ne pretresaju ničija krvna zrnca i da ne raspravljamo o prošlosti, ali takođe 
pozivam i one koji proizvaju druge zbog prošlosti da se i oni uzdrže oko toga. Evo lično sam više puta ovdje 
prozvan, moji plemenici iz Gornje Morače znaju ja sam iz jedne porodice koja je bila bajraktarska u Gornjoj 
Morači ovdje u ovaj grad dolazili moji preci u vrijeme knjaza Danila i Svetog Petra Cetinjskog i nijednom to 
nijesam zloupotrijebio da nešto istaknem tu činjenicu, a da onda drugome provjeravam krvna zrnca kada jeon 
stigao na Cetinje. Tako da se svi uzdržimo od toga.  



 Gospodine Radunović, javio se proceduralno. 
 Izvolite, gospodine Radunoviću. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (07.03.24 12:46:45) 
 
 Tako je, javio sam se proceduralno, ali iskoristiću priliku pošto je gospodin prethodnik pomenuo nešto 
što se odnosi na mene, to nije nikakva tajna. Jer sam ja potencirao priču iz razloga što na jednoj  od 
prethodnih sjednica gospodin Huter je mene prozivao kako sam ja jedini Radunović koji ne voli Cetinje i malo 
je ulazio u priču oko toga koliko ja volim Cetinje ili ne volim Cetinje to se zna što u Crnoj Gori znači. Kako sam 
ja čoče manji Crnogorac nego neki drugi i između ostalog je onda uveo u priču i svoga pretka, sam ga je uveo 
u priču i nije to nikakav problem, meni nikakav predak nikoga ne smeta. Ovdje je problem što je braneći sebe 
izrekao neistine za svoga pretka i to je bio problem što se kasnije ispostavilo kao tačno. Samo je to problem, 
a ja nemam problema sa precima gospodina Hutera nikakvim, nemam ni sa njim, ali kad hoće da govori ovdje 
ljudima da ne govore istinu, onda samo treba da se sjeti što je pričao u Podgorici prije dva zasijedanja i kako 
se na kraju ispostavilo da nije baš tako, ništa drugo. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 12:48:26) 
 
 Sljedeći prijavljeni. 
 Ima li neko proceduralno? 
 Hoćete li Vi gospodine Abazoviću? 
 Hvala vam. 
 Objavljujem da je za sjednicu utvrđen sljedeći dnevni red.  
 Prva tačka - Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma između Vlade Crne Gore i Vijeća 
ministara Bosne i Hercegovine o izgradnji međudržavnog mosta preko rijeke Tare na spoju 
magistralnog puta M-3 na lokaciji Šćepan Polje (Crna Gora) i magistralnog puta M-18 na lokaciji Hum 
(Bosna i Hercegovina) i priključnih graničnih dionica.  
 Pozivam ministra da nam se obrati. Ministre, izvolite. 
 
 
 FILIP RADULOVIĆ (07.03.24 12:48:58) 
 
 Poštovani predsjedniče Skupštine, koleginice i kolege poslanici dobar dan svima, 
 Sporazum između Vlade Crne Gore i Vijeća ministara Bosne i Hercegovine u izgradnji međudržavnog 
mosta preko rijeke Tare na spoju magistralnog puta M-3 na lokaciji Šćepan Polje (Crna Gora) i magistralnog 
puta M-18 na lokaciji Hum (Bosna i Hercegovina) i priključnih graničnih dionica potpisan ja u Kranju dana 05. 
jula 2021. godine.   
 Zakon o potvrđivanju Sporazuma između Vlade Crne Gore i Vijeća ministara Bosne i Hercegovine 
treba da osigura najviši nivo podrške zajedničkim naporima dvije države za implementaciju projekta. 
Sporazumom je utvrđeno da će ukupna cijene za gradnju mosta, troškove stručnog građevinskog nadzora, 
nadzora nad izvođenjem radova i uređenje riječnog korita na području mosta Crna Gora i Bosna finansirati u 
jednakim iznosima po 50% prema dinamici određenom ugovorom koji će potpisati obije strane. Izgradnjom 
ovog mosta i pristupnih saobraćajnica sa strane Crne Gore i Bosne značajno će se unaprijediti bezbjedan 
saobraćaj i omogućiti bolja povezanost dvije države. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 12:50:18) 
 
 Želim da pozdravim gospodina Filipa Radulovića, ministra, želim takođe da pozdravim i njegovog 
saradnika Miroslava Mašića, generalnog direktora Direktorata za putnu infratstrukturu.  

Izvjestioci Odbora su Darko Dragović Zakonodavnog odbora i Nikola Janović Odbora za 
međunarodne odnose.  
 Da li izvjestioci odbora žele riječ? 
 Izvolite, gospodine Dragoviću, gospodine Janoviću, ne želite. 
 Ko želi riječ? Imamo prijavljene poslanike Nikolu Rovčanina i Dritana Abazovića. 
 Gospodine Rovčanin izvolite riječ. Za riječ se javio i poslanik Milan Knežević, predsjednik 
Demokratske narodne parije. 
 Izvolite, gospodine Rovčanin. 



 
 
 NIKOLA ROVČANIN (07.03.24 12:51:31) 
 
 Hvala, predsjedniče. 
 Uvažene koleginice i kolege, poštovani ministre sa saradnicima, poštovani građani Crne Gore,  
 Dakle, u ovoj parlamentarnoj raspravi postoje određene teme gdje postoje vidne političke razlike, 
neke teme koje i izazivaju određene tenzije, ali sve je to dio parlamentarnog života sa jedne strane. Sa druge 
strane imamo, kao što je danas na dnevnom redu, tri važna sporazuma od kojih očekujem, definitivno, jedan 
visok stepen saglasja u samom Parlamentu i za ono što radi i ova Vlada i prethodne, dakle 42,43,44, vezano 
za ovaj projekat i to treba reći pošteno.  
 Ono što sam želio da stavim fokus prije toga i izrazim važnost samog ovog projekta, imajući u vidu da 
sam negdje i lično više puta prelazio postojećim mostom i bio na samoj lokaciji, smatram da je ovaj projekat 
od višestrukog značaja. Ne samo iz oblasti saobraćajne povezanosti između Bosne i Hercegovine i Crne 
Gore već će sama realizacija ovog infrastrukturnog projekta dati novi privredni zamajac i povećati turističku 
privredu na tom prostoru. Ako su neki međunarodni kontakti regionalni važni, onda su najvažniji oni koji imaju 
za svoj cilj realizaciju velikih infrastrukturnih projekata, kao što je ovaj. Međutim, pored Šćepan Polja, želim 
ovom prilikom i u prisustvu ministra sa saradnicima da stavim fokus i na druge infrastrukturne projekte na 
području rijeke Tare, koje isto smatram da su važni. Već dvije ili tri godine čeka se rekonstrukcija mosta na 
Đurđevića Tari. Most na Đurđevića Tari okuplja svake godine veliki broj, na hiljade, turista. Jasno je da je u 
prethodnih pet, šest godina povećana privredna aktivnost, otvorena su nova radna mjesta. To je među 20 
najljepših mostova na svijetu i među deset lokacija koje po ulgednim svjetskim časopisima se preporučuju 
koje treba posjetiti. Upravo zbog toga i zbog jake dakle preporuke na globalnom nivou mi imamo na hiljade 
turista i sigurno ne postoji dan kad se pređe taj most da se ne vide na stotine stranih turista koji borave na tom 
prostoru. Zato je veoma važno da jedan most koji je već vremešan i koji možda u određenim dijelovima i 
propada da se hitnom intervencijom države i Vlade radi na njegovoj rekonstrukciji, na njegovog rasvjeti. Ne 
samo to, u okviru Đurđevića Tare postoji veliki broj makadamskih puteva, jedan put koji vodi do manastira 
Arhangela Mihaila iz 15. vijeka ili manastira Dovolja iz 13. vijeka koji će, takođe, u čitavom tom sklopu prilikom 
asfaltiranja tih putnih pravaca dati jednu novu vrijednost u turističkoj ponudi. Smatram da pored fokusa i 
realizacije međudržavnih sporazuma ova Vlada i ovaj Parlament treba da stave fokus na konkretnu lokaciju. 
  Na kraju, još bih želio da osvijetlim jedan važan hidroenergetski potencijal dakle koji postoji gdje već 
decenijama nema međunarodne saradnje i gdje treba ući u direktne pregovore, a to je Bilećko jezero, koje je 
po nekim procjenama se nalazi 20 do 30% na teritoriji Crne Gore i ima veliki hidroenergetski potencijal od 
kojih država nema koristi. Do sada je potrošeno u tom dijeliu više od 3 milijarde kilovat sati od kojih država 
nije imala koristi. Negdje do 1992. godine država je imala određene naknade. Sada vidimo i određenu 
mogućnost plaćanja opštini Nikšić, ali definitivno u svim međunarodnim kontaktima fokus treba staviti na 
infsratrukturne projekte, na privrednu aktivnost, a valorizacijom Bilećkog jezera kroz određenu formu i 
sporazumom možemo ostvariti veliki prihod, veliki prinos i stvoriti novu vrijednost i za Crnu Goru i za opštinu 
Nikšić. U svakom slučaju želio sam ukratko da pozdravim i ovaj sporazum i sve ostale sporazume koji se tiču 
infrastrukturnih projekata i to je put koji treba da vodi ova Vlada i ova parlamentarna većina u saradnji sa 
drugim državama, gdje će sva sporna pitanja biti u trećem planu, a gdje će u prvom planu biti insfrastrukturni 
projekti i ono što su interesi i naše države i susjednih država. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 12:56:03) 
 
 Hvala Vam, gospodine Rovčanin. 
 Sada riječ ima gospodin Dritan Abazović. 
 Izvolite, gospodine Abazoviću, predsjednik političkog pokreta URA. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (07.03.24 12:56:10) 
 
 Treba li da štedim vrijeme, pa da obje tačke objedinim, pošto sam i po drugoj tački ili da iz dva puta 
potrošim po 20 minuta? Dobro. 
 Poštovani predsjedniče Skupštine, poštovani poslanici, poslanice, poštovani ministre sa saradnicima 
drago mi je da vas vidim, 
 Danas imamo dvije lijepe teme, odnosno tri lijepe teme i ja sam vrlo ponosan i srećan što su one došle 
na dnevni red. Prije toga samo da kažem građanima Crne Gore da sve ovo što je bilo predmet nekog 
verbalnog sukoba ili tenzija u Parlamentu da ne bi trebalo da se iskoristi za skretanje pažnje ili fokusa sa 



onoga što je glavna vijest, a glavna vijest je da se Crna Gora za nepunih 120 dana rada nove Vlade zadužila 
oko 900.000.000 eura sa kamatama, to je daleko preko milijarde. Ne treba skrenuti sa uma reći da smo se 
juče samo zadužili 750.000.000, da većina govori kako je to za vraćanje prošlih dugova, a ja ću reći tačno je 
da nas je i DPS zadužio i da naš dug možda iznosi jedno 4 milijarde eura, ali ću samo reći da je gospodin 
Spajić u dva navrata vršio vlast i sveukupno možda za godinu i nešto dana, i za to vrijeme stigao je do 
zaduženja od 1.700.000.000. Sa druge strane DPS je vladao 30 godina. Niko ne opravdava ni te milijarde 
zaduženja, ali vladao je 30 godina, pa sami uporedite i biće vam sve jasno. Još će vam biti jasnije ako se 
bude to prikrivalo, kao i u narednom periodu. Međutim, znate da imam informacije koje su uvijek 
nepogrješive, saopštio sam informaciju da su donijeli pet minuta prije Vlade 3.000 papira na sjednicu, tajno, 
interno, oko zaduženja i samo pitam javno građane Crne Gore je li opet fee 5 miliona eura u nečijem džepu ili 
je veći ili je manji. To je pitanje. 
 Kad je riječ o onome što treba da bude razvoj infrastrukture jesam da se zadužujemo za 
infrastrukturu, ništa nemam protiv, ove dvije tačke, zato sam se javio, su najviše valorizovane tokom mandata 
43. Vlade. Zahvalan sam gospođi koja sjedi pored ministra i gospodinu na velikom angažmanu zato što se 
tad potpisao sporazum sa Bosnom i Hercegovinom. To je samo pokazatelj onoga što je bila naša politika, 
dobrosusjedska, i želja da ljudima, građanima Crne Gore, ali i građanima regiona omogućimo mnogo lakši 
aksez, odnosno pristup i našoj obali i našim ljepotama na sjeveru ili centralnom dijelu Crne Gore. Mislim da je 
ova priča oko mosta u Bosni i Hercegovini neopravdano kasnila decenijama. To je jedan od najružnijih 
puteva, ima avanturistički karakter, ja ga uvijek biram kada idem prema Bosni i Hercegovini, ima 
avanturistički karakter, ali generalno što se tiče bezbjednosti i brzine protoka on je ispod svakog mogućeg 
standarda.  
 U razgovorima sa autoritetima Bosne i Hercegovine više puta se apelovalo da se naročito onaj dio 
nakon našeg granice nekako koriguje, nadam se da će konačno to doći na dnevni red, a ovaj most i njegova 
adaptacija prema Nikšiću, odnosno prema Plužinama onda i prema Nikšiću označiće mnogo bolji protok za 
sve građane te regije, omogućiće jednu veću ekonomsku aktivu između dvije države. Sa druge strane i brojni 
turisti koriste taj put, ljudi imaju avanturistički duh oni koji obilaze prsten Durmitora, pa i Plužine itd. mislim da 
će im biti mnogo zanimljivije ako budu vidjeli na karti da se konačno uradio taj put i najviše primjedbi je bilo, 
odnosno ljudi su kada prođu tim putem zaista to je za one rubrike vjerovali ili ne. Tako da puna podrška neka 
se krene što prije u realizaciju. Dogovor oko plaćanja 50/50 je potpuno opravdano, lično mislim da ćemo za to 
imati grant Evropske unije, kao i za drugi projekat jer se radi o prekograničnom povezivanju i mislim da su ovo 
projekti koje u narednom periodu treba afirmisati. Treba učiniti sve da i građani Pljevalja dobiju bolje 
saobraćajnice prema Bosni i Hercegovini i prema Srbiji i da se radi, naravno, most na Bojani, taj čuveni tunel 
Plav - Dečani koji bi spasio taj sjeverni dio Crne Gore. Ovo su prave teme i zaista sa velikim zadovoljstvom 
participiram u ovim raspravama, ne želeći da ove lijepe stvari sakriju nešto što je bit, što je suština, a to je da 
nema besplatnog ručka i da će sve na kraju morati da se plati.  
 Tako da čestitke, samo naprijed, čestitke svima koji su učestvovali u prethodnom periodu nevažno iz 
koje vlade, nikome ne umanjujemo značaj, a oprez oko onoga da ne dođemo u situaciju da ne možemo da 
finansiramo projekte koji su nam od posebnog značaja zbog toga što se neko bavi skrivenim aktivnostima na 
račun svih građana Crne  Gore. 
 Na kraju ako dozvolite 20 sekundi opravdanja, ako dozvolite, nijesam čuo zvono, pa zbog toga pitam. 
Moja intervencija je bila u cilju zaštite Poslovnika i biće svaki put. Pravila ne možete da mijenjate u letu, 
možete da zabranite da dođemo, možete i da sankcionišete, nijesu to stvari koje se ne vide ni u nekim drugim 
demokratijama ni u nekim drugim državamaamo mislim da nije vrijeme i mjesto i nije imanentno nekome ko 
svoju transformaciju želi da ima na bolje, a koju pozdravljam. Tako da i u narednom periodu nezavisno može 
politički tretirati bilo ko uvijek ću biti spreman da stanem u zaštitu svakog poslanika u odbrani njegovog prava 
bez obzira iz kojeg kluba dolazili, i ako nema klub, zato što smo ovđe, sami ste rekli da ste Vi samo prvi među 
jednakima. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 13:02:56) 
 
 Hvala Vam, gospodine Abazoviću. 
 Što je rekao meni i kolegi Milanu Kneževiću, što se tiče Poslovnika, govorio nam je jedan poslanik 
2020. godine, srce mi je tvrđe od kamena.  
 Transformacije su dozvoljene na bolje, na gore, tako to ide, ali pošto se tiče Poslovnika  2020. godine, 
upamtio sam tu rečenicu - srce mi je tvrđe od kamena.  
 Ko je sljedeći prijavljeni? Gospodin Anđušić, proceduru. 
 Izvolite, gospodine Anđušiću. 
 Izvinjavam se. Gospodin Čarapić je tražio proceduru, izvinite gospodine Anđušiću, Vama sam dao 
riječ, ali procedura ima prednost.  



 Izvolite. 
 
 
 VASILIJE ČARAPIĆ (07.03.24 13:03:47) 
 
 Predsjedniče nije procedura, nego replika shodno članu 101 Poslovnika, budući da se poslanik 
Abazović u negativnom kontekstu izrazio prema premijeru, odnosno predsjedniku Vlade koji dolazi iz naše 
partije, imamo pravo i mi na repliku, predsjednik kluba ima pravo na repliku. . 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 13:04:28) 
 
 Član 101 Poslovnika - Ako poslanik ili drugi učesnik u radu sjednice u svom izlaganju u negativnom 
kontekstu izrazi se o drugom poslaniku, navodeći njegovo ime ili funkciju poslanika na koga se to odnosi ima 
pravo da zatraži, dobije riječ, pravo na repliku.  
 Ima i drugi stav - Ako se izrazi u negativnom kontekstu odnose na klub poslanika, političku partiju ili 
grupu građana, pravo na repliku ima predsjednik, odnosno ovlašćeni predstavnik kluba.  
 Da li se Vi pozivate na ovaj drugi stav ili na ovaj prvi?  
 Samo da raščistimo prije nego što uzme riječ gospodin Čarapić.  
 Ako je replika onda gospodin Abazović nema pravo na odgovor, ako nije replika, onda on ima pravo 
na odgovor. 
 Hoćete li Vi komentar ili repliku? U kojem kontekstu je negativno?  
 Da pojasnim, samo šta je to, samo da čujemo što je negativno. 
 
 
 VASILIJE ČARAPIĆ (07.03.24 13:05:27) 
 
 Gospodin Abazović je u svom izlaganju insunirao da je neko uzeo fee za izdavanje obaveznica, ja 
moram na to da se izjasnim. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 13:05:38) 
 
 Gospodine Čarapiću, podjednako i naš poslanički klub i vaš poslanički klub i klub Demokrata i klub 
Socijalističke narodne partije podržava ovu Vladu. Tako nemojte da sada iako je premijer iz vaše stranke, mi 
svi podjednako podržavamo Vladu. Tako da se možemo svi prepoznati u tome. 
 
 
 VASILIJE ČARAPIĆ (07.03.24 13:06:07) 
 
 Predsjedniče Vi znate da imam pitom karakter moja replika će biti takođe pitoma.  
 Dakle, imam samo potrebu da ustanem kada neko kaže za premijera koji dolazi iz moje partije, da je 
uzeo fee pri zaduženju, što je posao Vlade, izvršne vlasti koji se redovno sprovodi i koji je bio planiran još od 
ranije, a da je neko uzeo fee, ja imam potrebu da ustanem i kažem ... 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 13:06:28) 
 
 Gospodine Čarapiću i kada je premijer bio gospodin Abazović, govorilo se o tom fee-u svuda se 
govori o tom fee-u.  
 
 
 VASILIJE ČARAPIĆ (07.03.24 13:06:42) 
 
 Nijesam bio u prilici da ustanem da pred građanima Crne Gore, da niko nije uzeo fee, da se država 
zadužila po pravilima Londonske berze, najstrožijim pravilima i da niko u Pokretu Evropa sad nije uzeo fee 
nikad kada su se izdavale obveznice. Ako već ima dokaze suprotne neka ih da Tužilaštvu. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 13:07:01) 



 
 Gospodine Čarapiću, da mi koji podržavamo tu vladu, činimo većinu, da mislimo je neko uzeo fee pa 
mi bi srušili odmah tu vladu. Tako da nemojte Vi da tražite u ime parlamentarne većine, jer onda otvarate 
prostor, ja Vam ne mogu dati repliku jer onda moram da dam i gospodinu Abazoviću. 
 Čitava Crna Gora je čula što Vi mislite i čula je i mene, ako mislimo da je, a ja vjerujte volio bih da 
vidim negdje neke dokaze, ovo je sumnja, koju smo, ja se sjećam Vlade gospodina Abazovića, bile su te iste 
sumnje koje su i danas. To tako funkcioniše, politički život je to. Ali ne mogu da Vam dam repliku ako hoćete 
komentar, Crna Gora je čula što ste imali da kažete. Mi svi podržavamo Vladu, ne podržava samo vaš 
poslanički klub.  
 Čitava Crna Gora je čula o čemu se radi. 
 Molim Vas gospodine Abazoviću, da nastavimo dalje ovo proceduralno.  Crna Gora je čula, mi smo 
imali raspravu, ovo je rasprava u okviru parlamentarne većine koja podržava Vladu i da bilo ko od nas sumnja 
i da ima dokaz da je neko uzeo fee za ovo zaduženje, vjerujte da ova Vlada ne bi dugo trajala. Ali, pošto niti 
imamo dokaza, niti sumnjamo... 
 Sljedeći za riječ javio se gospodin Mihailo Anđušić. 
 Izvolite, gospodine Anđušiću. 
 
 
 MIHAILO ANĐUŠIĆ (07.03.24 13:09:07) 
 
 Evo, ja neću oko fee raditi optužbe, iako imam različite sumnje, ali javio sam se prije svega, jer bih 
iskoristo priliku uvaženom ministru sa saradnicima da postavim par pitanja koja me zanimaju vezano za 
tematiku koju prati njegov resor kao krovna institucija za oblast saobraćaja. Na samom početku pozdravio 
bih, svakako, predmetnu inicijativu o kojoj danas ovdje razgovaramo i svakako da ide u prilog razvoju 
saobraćajne infrastrukture. Ipak bi mi bilo drago da Vi kao član Vlade, s obzirom da posljednjih neđelju dana 
smo imali aktuelne pitanje po pitanju narušavanja dobrosusjedskih odnosa sa Bosnom i Hercegovinom, a za 
sve to vrijeme od Vlade, prije svega resornih ministara vanjskih poslova, evropskih poslova, glavnog 
pregovarača, pa ako hoćete i od Vas, koji ste član Vlade, koji bih ovom prilikom nam mogli kazati Vaš stav o 
tome, da li aktivnosti koje smo imali nedavno po pitanju narušavanja ovih odnosa, mogu da utiču i na razvoj 
ovakvih infrastrukturnih projekata. Vi to, siguran sam, gledate kroz ono što je vaš poziv i što je struka. Kažem, 
pozdravljam tu inicijativu, ali ono što smo gledali prethodnih dana u najmanju ruku se može nazvati 
licemjernim u odnosu na ono što je tobože građenje dobrosusjedskih odnosa na ovaj način.  
 Tu završavam vezano za taj dio, i kao što sam rekao, pozdravljam ovu inicijativu, ali predmet moje 
diskusije je to da iskorisim vaše prisustvo danas ovdje. S obzirom da smo mi od juče imali novo zaduženje u 
državi Crnoj Gori, sa istorijski najvećom stopom euro obveznica koje smo imali u državi Crnoj Gori i to je 
jedna činjenica. Čuli smo danas malo od kolega o tome. Nadam se da ćemo dobiti priliku da razgovaramo o 
ovome na mnogo ozbiljniji i intenzivniji način. S obzirom da nemamo ovih dana priliku, niti nam 
parlamentarnom većinom dozvoljava da pričamo na temu zaduženja budžeta, pa i kapitalnih investicija u 
oblasti saobraćaja, želim da iskoristim Vaše prisustvo i da Vas pitam, biću konkretan. Zanima me detalj koji 
se tiče ključne teze gospodina Spajića kao premijera po pitanju zaduženja, a to je da će se predmetno 
zaduženje u ovom iznosu koristiti isključivo za vraćanje starih dugova i realizaciju kapitalnih investicija. 
Realizacija kapitalnih investicija dominantno se odnosi na projekte iz oblasti saobraćaja, makar je tako bilo 
predviđeno prijedlogom budžeta za ovu godinu. Podsjećam, da je za 18 mjeseci gospodin Spajić, što u ulozi 
ministra finansija, što u ulozi sad premijera zadužio građane Crne Gore 1.700.000.000 eura. Dakle, čujte me 
dobro, 1.700.000.000.000 eura za 18 mjeseci. Ako ćemo ta zaduženja da vraćamo po pitanju starih dugova i 
za razvoj kapitalnih investicija, mene zanima da mi Vi ovdje na današnji dan, odnosno građanima Crne Gore 
kažete, koji su to projekti, koji su rokovi kad će oni biti realizovani? Jer, na današnji dan, da vi zajedno sa 
ostalim članovima Vlade, sa Direkcijom za kapitalne investicije i ostalim institucijama za saobraćaj itd. 
krenete u pripremu dokumentacije i realizaciju ovih projekata jer ih vi ne možete završiti, ni one najsitnije, do 
kraja mandata.  
 Dakle, postavlja se pitanje u ovoj budžetskoj godini i u 2025. godini, šta ćemo od ovih 700.000.000 ili 
od onih pređašnjih da završimo od tih kapitalnih investicija. U Crnoj Gori, često koristim tu tezu, se u 
posljednje tri i po godine gotovo ekser nije zaboo. Vi ste tu, zanima me od onih projekata koji su bili predviđeni 
budžetom od brzih cesta do ozbiljnih saobraćajnica, karaktera kapitalnih investicija, do druge dionice 
posebno auto-puta prema Andrijevici, dokle se stiglo sa projektnom dokumentacijom da kažete na današnji 
dan građanima koje ste zadužili 1.700.000.000 eura, kad će oni biti gotovi? Mi ne možemo da čujemo ni 
jedan jedini rok, čuli smo samo da će ovo posljednje zaduženje biti iskorišćeno za ove potrebe. Ja vam, dragi 
građani, kažem da će ono biti iskorišćeno kako naše javne finansije ne bi došle u kolaps da će biti 
iskorišćenon kako bi jedva isplatili plate i penzije, kako bi realizovali dio obećanja sindikatima koje ste dali, 
kako bi pokušali da spasite donekle biznis ambijent i kako ovaj finansijski sistem, odnosno javne finansije 



Crne Gore ne bi doživjele bankrot. Vi me demantujte i kažite šta će se u toku ove godine od kapitalnih 
investicija realizovati, a šta ono od dugoročnih i koji su to rokovi? Volio bih da iskoristim, kao što sam rekao, 
Vaše prisustvo danas ovdje, da nas uvjerite, da će zaista ova zaduženja biti realizovana za kapitalne 
projekte. 
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 13:13:56) 
 
 Hvala, gospodine Anđušiću. 
 Za riječ se javio poslanik gospodin Smailović. 
 Izvolite. 
 
 
 AMER SMAILOVIĆ (07.03.24 13:14:01) 
 
 Zahvaljujem uvažene kolege, uvažene građanke i građani, 
 Dakle, ja bih se složio da je vrlo važno da pričamo o ovim temama, naročito kada su pozitivne. Ovaj 
zakon sigurno da je jedna pozitivna stvar za Crnu Goru i apsolutno podržavam svaku inicijativu kada je u 
pitanju i razgovor na sve ove teme u Parlamentu. Ne vidim razlog zašto bi se bježalo od rasprave o 
ekonomskim temama, a pribjegavalo se nekim temama koje skreću pažnju crnogorske javnosti sa onih koje 
su najvažnije za građane. Vjerujem da će se Poslovnik apsolutno ispoštovati i da će se kontrolna uloga ovog 
Parlamenta, kao najvažnijeg zakonodavnog doma u Crnoj Gori, u potpunosti ispoštovati. 

Neću dugo, kao što rekoh želim da podržim ovaj projekat. Smatram da putna povezanost Crne Gore i 
Bosne i Hercegovine ne oslikava dobre međususjedske odnose ove dvije države i prije svega ne održava ono 
što je privredna razmjena, a svakako i ono što su turistički potencijali Crne Gore kada su u pitanju turisti koji 
dolaze iz Bosne i Hercegovine, a za turiste iz Bosne i Hercegovine svakako da je Crna Gora jedna ozbiljna 
turistička destinacija. 
 Sa druge strane važno je naglasiti da je upravo gospodin Ibrahimović, dok je bio na čelu Ministarstva 
kapitalnih investicija, aktuelizirao ovaj projekat i nakon potpisanog Sporazuma, potpisani su i memorandumi 
o saradnji između Crne Gore i Bosne i Hercegovine kada su u pitanju infrastrukturni projekti, među kojima su 
i pored ovog koji je i te kako važan i Jadransko-jonski auto-put, a i pruga Nikšić-Čapljina. Drago mi je što i 
danas imamo, to jest ubiramo plodove rada iz naših ministara iz 43. Vlade. Apsolutno podržavamo ovaj 
projekat. Svi smo svjesni kolika je ta putna infrastruktura povezanost ove dvije države loša i vjerujem da će se 
što prije početi sa istinskom realizacijom ovog projekta. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 13:16:47) 
 
 Hvala Vam, gospodine Smailoviću. 
 Posljednji prijavljeni za ovu diskusiju po ovoj tački dnevnog reda je predsjednik DNP-a, gospodin 
Milan Knežević. Izvolite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (07.03.24 13:16:59) 
 
 Slobodna Crna Goro, i vi u ZIKS-u, 

 Imam obavezu da saopštim neka svoja saznanja vezano za ovaj most koji se gradi i da uputim 
upozorenje gospodinu ministru Raduloviću da su neki moji bezbjednosni izvori iz crnogorskih obavještajnih 
službi saopštili da ćemo ga džabe praviti, jer će ga srušiti Aleksandar Vučić. Jer, Aleksandar Vučić je kriv za 
sve što se dešava u Crnoj Gori. Kriv je i za ovu grupu ljudi koja je danas protestvovala i nazvala srpski narod 
svinjama, kriv je i za kišu što pada danas, kriv je i za onaj semafor koji ne radi na ulazu u Podgorici, kriv je za 
gužve oko Delte, kriv je za onaj iskopani tunel ispod Višeg suda, kriv je i za emitovanje ovih obveznica. I ako 
pitate ko je uzeo fee, ja ću vam reći ko je uzeo fee, Aleksandar Vučić. Tako je najlakše i najbolje. Kriv je zbog 
povlačenja Zakona o izvodu biračkog spiska, kriv je zato što nema ustavne reforme u Crnoj Gori, kriv je zato 
što je Demokratska partija socijalista u opoziciji, kriv je zato što je Dodik razgovarao sa Andrijom Mandićem, 
kriv je zato što je razgovarao i sa mnom, kriv je zato što postoje Srbi u Crnoj Gori, kriv je zato što je formirao 
i Kavački i Škaljarski klan, kriv je zato što je realizovao preko stotinu ubistava u Crnoj Gori. Zato gospodine 
Raduloviću želim da napravite neke straže, lovćenske ili bilo kakve druge, da čuvaju taj most, jer će ga on 
poput Bate Živojinovića u onom partizanskom fimu Most srušiti. Teško će neko proći tim mostom, a pošto 



vidim da od ovih velje Crnogoraca koji za zagrnuti za budućnost i infrastrukturu Crne Gore nema niko 
spreman da se obračuna sa Aleksandrom Vučićem, moraću to da učinim ja. Sigurni budite prve prilike će doći 
do našeg obračuna i biće ili on ili ja, jer Crna Gora ne može naprijed dok je Aleksandar Vučić na čelu Srbije i 
ako ne otklonimo tu smetnju mi ćemo da tapkamo u mjestu ima ovuda da se sukobljavamo po Skupštini, ima 
da nas Srbe nazivaju svinjama po Crnoj Gori. Vjerovatno kad uklonimo Aleksandra Vučića bićemo neke 
ljepše i plemenitije životinje iz safarija, ali svakako sigurni budite i sad šaljem poruku Aleksandru Vučiću u 
grdne ćemo se razdvojiti kada se vidimo, jer ovo što ti radiš od Crne Gore više ti neće proći. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 13:20:08) 
 
 Nemoj Milane, jer mogu nam uputiti protesnu notu. Hvala. 
 Pošto nema više prijavljenih, želim prvo da pozdravim gospođu Maju Mijušković, koja je danas 
zajedno sa nama, izvinjavam se što je ranije nijesam pozdravio. 
 Da li predstavnik Vlade želi dati završnu riječ?  
 Izvolite. Imate neka pitanja koja su Vam postavljena tako da bih volio da i na odgovorite da poslanici 
ne misle da ste to zaobišli. 
 
 
 FILIP RADULOVIĆ (07.03.24 13:20:44) 
 
 Imamo danas nekoliko lijepih tačaka na dnevnom redu. Priča o mostovima, o sporazumima. Mnogo 
mi je žao što se danas desilo ovo što se desilo. Mnogo mi je žao što hoće da se skrene pažnja sa dobrih stvari 
na praznu političku priču. Fokus treba da bude na nešto što je dobro za sve nas. Treba da bude fokus na 
stvari koje su dobre za našu đecu, a ne na praznu političku priču.  
 Što se tiče naših planova do 2030. godine imaćemo devet ili započetih ili završenih auto-puteva, brzih 
cesti, saobraćajnica. Što se tiče zaduženja i obveznica, uputio bih to pitanje direktno ministru finansija. Sada 
svim poslanicima govorim, ako hoće neko da priča sa mnom u vezi auto-puteva, projektima slobodno svi, i 
pozicija, i opozicija, dođite kod mene u kancelariju, nikakav problem da vam kažem što su naši planovi, kako 
ćemo to da izvedemo i takve stvari. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 13:22:00) 
 
 Hvala Vam, gospodine ministre.  
 Vidjeli ste da su dvojica lidera parlamentarnih stranaka govorili na ovu temu, što znači da ona izaziva 
veoma važan osjećaj. On je uvodničar i oko druge tačke dnevnog reda, pa ga podsjetite. Javite se 
proceduralno. 
 
 
 MIHAILO ANĐUŠIĆ (07.03.24 13:22:28) 
 
 Neka bude proceduralno, obraćam se Vama.  
 Postavio sam, čini mi se, to sam i ponovio dva ili tri puta vrlo jasna i konkretna pitanja. S obzirom na to 
da ministar gaji ovakvu širinu i da nas poziva na ekonomske teme, ja ih često forsiram, dominantno, vrlo 
rijetko ulazim u neke druge. Ovo je moj prilog ovome što je bio vaš apel. Dakle, postavio sam vam pet vrlo 
jasnih pitanja.  
 Gospodine Mandiću, pitao sam uvaženog ministra da mi odgovori na jedno od pet pitanja. On je ovdje 
iznio neke stavove i nije mi odgovorio ni na jedno od njih. Ponovio bih samo jedno još. Ako smo se zadužili 
juče 700.000.000, a od tih 700.000.000 mi u ovoj godini dominantno pare treba da potrošimo na kapitalne 
investicije, da nam kaže koje su to kapitalne investicije ne do 2030. godine, ali moje pitanje je bilo da se ovo 
malo konkretizuje da znaju ljudi kako ih je neko zadužio na najskuplji način u istoriji Crne Gore i kako će to biti 
utrošeno. Ako ne može da nam odgovori na to pitanje...  
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 13:23:34) 
 
 Hvala Vam, gospodine Anđušiću.  



 Očekujem da će ministar u narednoj tački dnevnog reda, pošto prelazimo na drugu tačku dnevnog 
reda. Prvo ću da konstatujem da je pretres završen, a u drugoj tački dnevnog reda imaćemo ministra opet kao 
uvodničara.  
 Želim kao dio parlamentarne većine da kažem da ćemo mi da nastavimo da gradimo auto-put prema 
Beogradu. Znam da će novac od ovoga da ide. Mi smo podržali taj projekat da se nastavi gradnja auto-puta. 
Sigurno neće ministar ostaviti da ne poentira sa tim podatkom. Očekujem da će ministar u sljedećem javljanju 
da istakne tu činjenicu. Nije se novac uzimao da bi se trošio za penzije i plate nego se uzimao da bi se završili 
važni kapitalni projekti.  
 Prelazimo na sljedeću tačku dnevnog reda Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma između 
Vlade Crne Gore i Savjeta ministara Republike Albanije o izgradnji međudržavnog mosta preko rijeke 
Bojane. Ovlašćeni predstavnici Vlade su Filip Radulović, ministar saobraćaja i pomorstva i Nik Đeljošaj, 
potpredsjednik Vlade za ekonomsku politiku i ministar ekonomskog razvoja. Izvjestioci odbora su Duško 
Stjepović, Zakonodavnog odbora i Slaven Radunović, Odbora za međunarodne odnose i iseljenike.  
 Otvaram pretres.  
 Da li predstavnik Vlade želi dati dopunsko obrazloženje? Izvolite, ministre. 
 
 
 FILIP RADULOVIĆ (07.03.24 13:25:13) 
 
 Predlog zakona o ratifikaciji Sporazuma između Vlade Crne Gore i Savjeta ministara Republike 
Albanije o izgradnji međudržavnog mosta preko rijeke Bojane potpisan je 27. februara 2023. godine. 
Zaključivanjem Predloga zakona o potvrđivanju Sporazuma između Vlade Crne Gore i Savjeta ministara 
Republike Albanije stvara se osnova za traženje optimalnih uslova i modaliteta realizacije predmetnog 
projekta i njegovu što skoriju implementaciju. Svaka strana snosi po 50% od ukupne procjene vrijednosti 
troškova realizacije projekta. Izgradnjom ovog mosta i pristupnih saobraćajnica značajno će se valorizovati 
ovaj dio Crne Gore, povećati bezbjednost saobraćaja i omogućiti bolja povezanost dvije države. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 13:26:01) 
 
 Hvala Vam.  
 Da li izvjestioci odbora žele riječ, gospodin Stjepović i Slaven Radunović? Ne.  
 Ko želi riječ? Imamo prijavljenog gospodina Dritana Abazovića, imamo Vlada Bojovića prijavljenog, 
imamo gospođu Vojinović i gospodin Anđušić. Bolje pet minuta da potrošite nego proceduru. Ovo su 
prijavljeni do sada.  
 Izvolite, gospodine Anđušiću. 
 
 
 MIHAILO ANĐUŠIĆ (07.03.24 13:26:52) 
 
 Izvinjavam se što se ponovo javljam, procedura - obraćam se Vama. S obzirom na to da ste mi Vi 
udijelili nadu da će mi možda kroz ovu tačku dnevnog reda uvaženi ministar odgovoriti, apelujem i na Vas i na 
njega da pokuša na ista pitanja da mi odgovori kroz ovu tačku. Pitanje je od ovih 700.000.000 eura, od 
zaduženih od juče, šta će biti iskorišćeno i šta će biti realizovano konkretno od tog novca u godini koja je pred 
nama. Da pokušavamo kroz ovu tačku dnevnog reda da dobijemo odgovor na to pitanje. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 13:27:21) 
 
 Podržavam ovu Vašu ideju. Mislim da ministar saobraćaja treba da odgovori na to.  
 Gospođa Anđela Vojinović. Bio sam poslanik s Vašom majkom, pa stalno mi hoće ono Peković. 
Izvolite. 
 
 
 ANĐELA VOJINOVIĆ (07.03.24 13:27:44) 
 
 Hvala, predsjedniče.  
 Uvažene koleginice i kolege poslanice i poslanici, uvaženi ministre,  



 Danas raspravljamo, čuli smo već i od kolega, o važnim infrastrukturnim projektima. Naravno da je to 
stvar koju mi snažno podržavamo. Javila sam se kratko jer imam samo jednu napomenu, kao neko ko je radio 
u Ministarstvu ekologije i prostornog planiranja, a o čemu se zapravo radi.  
 Imam informaciju da će na tom području na kojem je planirano da se gradi most da se proglasi Natura 
2000. Poštovani građani, Natura 2000 je mreža zaštićenih područja Evropske unije i to je obaveza svih 
država članica, dakle da na svojoj teritoriji odrede zaštićena područja. Moje pitanje je zašto se nije krenulo 
prethodno sa traženjem dozvola, odnosno prikupljanjem sve dokumentacije. Jer, čini mi se da kao mnogi 
projekti koje smo dosad radili, a posle kojih smo se kasnije hvatali za glavu zato što smo ulazili u razne 
probleme, posebno one koji se tiču ekološke prirode. Zašto se nijesu tražile dozvole nego se kreće s 
projektom? Da li vi planirate možda sada da to uradite? Šta ako se pokaže da se na tom prostoru neće moći 
graditi? 
 Druga stvar je da je to područje izuzetno podložno eroziji, a erozija je prirodan proces koji se prosto ne 
može kontrolisati i pitanje je kakva će biti sama stabilnost toga mosta. Ono jeste donekle udaljeno od onoga 
dijela gdje je erozija primarna, to je na Adi Bojani, ali opet svi stručnjaci međunarodni naglašavaju da je to 
izuzetan problem koji zaslužuje posebnu pažnju.  
 Treća stvar jeste da UNDP već sada, po mojim informacijama, radi projekat nasipanja baloutvrda baš 
negdje na tom području gdje je planirana izgradnja toga mosta. Po informacijama koje imam iz Agencije za 
zaštitu životne sredine niko se iz Ministarstva saobraćaja nije obraćao zahtjevom procjene uticaja životne 
sredine. Pitam vas šta ako se utvrdi da se taj most ne može graditi na tom dijelu. Da li postoji neka 
alternativa? Još jedna stvar. U ovom sporazumu postoji član 4 stav 2 gdje se pominje da će se raditi na 
ubrzanju procedura i dobijanja potrebnih dozvola. Mislim da to predstavlja određeni pritisak na institucije 
sistema da praktično moraju izdati dozvolu, što nije baš lijepo. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 13:30:42) 
 
 Hvala Vam, gospođo Vojinović. Riječ ima gospođa Jelena Božović. 
 
 
 JELENA BOŽOVIĆ (07.03.24 13:30:56) 
 
 Hvala, predsjedniče. 
 Poštovane koleginice i kolege, poštovani predstavnici Vlade, ministre Raduloviću, 
 Svakako da podržavamo sve projekte koje su od važnosti i značaja za razvoj Crne Gore, tako i ove 
projekte koji su danas na dnevnom redu. Međutim, ja bih da postavim jedno pitanje koje se tiče putne 
infrastrukture, a pitanje na koje sada od Vas, kao ministra, nijesmo mogli da dobijemo odgovor. 
 Naime, radi se o putu Jezerine koji se već nekoliko godina očekuje da bude otvoren. Svi građani na 
sjeveru Crne Gore očekuju odgovor na ovo pitanje kada će tunel konačno biti otvoren. Mi smo ta najavljivanja 
imali još od 2021. godine. Bilo je najavljeno da će biti otvoren i za decembar 2023. godine, za januar, pa 
februar 2024. godine, kako se to nije desilo, smatram da je prosto elementarna Vaša obaveza da upoznate 
javnost zašto se još uvijek čeka na otvaranje tog tunela. 
 Pretpostavljamo razlog, a to je da je ovaj projekat umjesto prvobitno predviđenih 35.000.000 na kraju 
kroz anekse ugovora došao do nešto blizu 60.000.000 evra. Očigledno je da postoje problemi u projektovanju 
ove dionice još iz ranijih perioda i interesuje me da li ste Vi kao ministar do sada uputili Tužilaštvu određena 
dokumenta kako je došlo do toga da se ovaj projekat udvostruči, gdje je nestao novac, zašto ova dionica nije 
urađena po planu i projektu onako kako je to od početka bilo predviđeno? Zaista razumijem, jer često sam na 
toj dionici, koristim taj put, razumijem sve građane sjevere koji su prosto odsječeni od Podgorice, posebno što 
se rekonstruiše put od Ribarevina do Berana, put od Andrijevice prema Mateševu koji je jedna alternativna 
dionica, pema auto-putu je u katastrofalnom stanju i svi oni koji se odluče da krenu na put iz Rožaja, Plava, 
Andrijevice i Berana moraju da odvoje tri do četiri sata nekad i više. Dakle, prije nego što krenemo u 
realizaciju ovih projekata koji će nas povezati sa zemljama u okruženju, smatram da je prvenstveno vrlo bitno  
da se fokusiramo na one puteve koji su započeti, a na čiju se finalizaciju toliko dugo čeka.  
 Ministre Raduloviću, molim Vas da mi odgovorite na ova  pitanja, jer zbog javnosti vrlo važno da 
čujemo Vaš odgovor. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 13:33:47) 
 
 Hvala Vam gospođo Božović. Za riječ se prijavio Vlado Bojović. Izvolite, poslaniče Bojoviću. 
 



 
 VLADISLAV BOJOVIĆ (07.03.24 13:35:20) 
 
 Uvažene kolege, poštovani građani, 
 Mislim da je krajnje vrijeme da se prekine praksa zapostavljanja onih područja koja u turističkom 
smislu i u turističkom proizvodu znače za Crnu Goru mnogo. Mislim da ova dva projekta o kojima danas 
razgovaramo mogu da ukažu na činjenicu da ova vlada želi da prekine tu praksu, ali ova dva projekta su 
mnogo manje od dovoljnog da bi se iskoristili ozbiljni turistički potencijali, da bi se ljudi zadržali u tim 
krajevima, imajući u vidu naslijeđene i višedecenijske infrastrukturne probleme. I kad govorimo o Adi Bojani i 
kad govorimo, recimo, o Herceg Novom ili o Pljevljima i o kanjonu Tare i o Žabljaku, to su prostoru koji su 
decenijama bili zapostavljani, a mnogo je toga Crna Gora i koristila i dobila kroz korišćenje, prije svega 
prirodnih potencijala koji su bili značajni za razvoj turizma. Krajnje je vrijeme da se tim područjima sada 
pokloni puna pažnja i da se brzo reaguje. Znam da jedna vlada u svom mandatu ne može da riješi 
nagomilane infrastrukturne probleme. Pošto poznajem najbolje to područje kanjona Tare iako smo o tome 
govorili u okviru prve tačke dnevnog reda, a mogli smo da objedinimo tu raspravu, ja ću vam samo ukazati na 
nekoliko važnih stvari koje treba imati u vidu. 
 Put koji vodi, od recimo Splavišta ili takozvanog Drugog logora u kanjonu Tare, pa do Žugića Luke i 
kojim se prevozi hiljade i hiljade turista je u sramotno lošem stanju. To je sramota za državu Crnu Goru da 
takvim putevima vozimo turiste koji dolaze i plaćaju da bi uživali u ljepotama kanjona Tare. Molim vas da 
obratite pažnju samo na taj putni pravac koji mislim da bi u turističkom smislu značio mnogo.  
 Rijeka Tara, to nije u okviru vašeg Ministarstva već time treba da se bavi neki drugi ministar, već se 
decenijama pretvara u deponiju. Šta imamo danas? Imamo Suzu Evrope kojom se prevoze turisti, rafting, 
čamci i tako dalje i prije će taj turista na svakih 50 m da vidi gumu ili smeće u samoj rijeci nego li pastrmku, 
lipljena, mladicu, škobalja,  što je takođe sramota za državu Crnu Goru. 
 Gospodin Rovčanin je već pomenuo stanje u kom se nalazi, a već decenijama ga zapostavljamo, 
most na Tari, jedan je od simbola Crne Gore, koji je takođe u sramotno lošem stanju i mislim da treba 
pokrenuti sve procedure da se što prije pristupi njegovoj rekonstrukciji.  
 Seoski turizam na tom prostoru se ne razvija ni približno u onoj mjeri u kojoj to potencijali tog prostora 
omogućavaju. Zbog toga sam više puta, i danas ću ponoviti, zatražio, a ohrabren sam određenim najavama 
koji dolaze iz Vlade, da će se pristupiti izradi takozvanog garantnog fonda kako bi se ljudima koji bi da kreću 
u investiciju i da grade turističke kapacitete omogućio početni kapital koji oni u ovom trenutku nemaju. Molim 
vas da Vlada ima u fokusu realizaciju tog garantnog fonda, odnosno njegove formiranje. 
 Imamo siguraciju da stanovnici i mještani tog područja koje bogomdano za turizam, koje daje mnogo 
Crnoj Gori, ove godine  nijesu recimo mogli da dobiju dozvolu niti doznaku za ogrijevno drvo, reklo bi se ne 
toliko bitna stvar za Crnu Goru, ali bitna je za svakog mještanina tog kraja, samo zato što pripadaju 
Nacionalnom parku. Pozivam Vladu da nađe rješenje i da se omogući ljudima da imaju pravo da se bar 
označi ogrijevno drvo za te stanovnike. 
 Kad govorimo o brzoj saobraćajnici, više puta smo o njoj čuli u smislu da se ona najavljuje. Govorim o 
brzoj saobraćajnici koja bi trebalo da poveže sada potpuno saobraćajno zapostavljeni dio Crne Gore. 
Govorim o saobraćajnici koja treba da ide Bijelo Polje - Pljevlja - Sarajevo i tako dalje. 
 Pozvao sam već, i pozivam i Vas, gospodina Odovića da se napravi određeni plan i da se građanima 
stavi do znanja kada okvirno mogu da očekuju da će da se pokrene procedura za realizaciju tog projekta brze 
saobraćajnice. To je, vjerujte, nešto što je od suštinskog značaja za opstanak tog dijela sjevera Crne Gore i 
mislim da paralelno sa planovima koji se tiču nastavka auto-puta moramo da jasno definišemo rokove i kada 
je u pitanju izgradnja ove brze saobraćajnice. Znači Pljevljaci, recimo, tek treba da počnu da ozbiljno koriste 
turistički potencijal kanjona Tare koji pripada opštini Pljevlja, a to ne mogu da učine jer im infrastruktura u 
stanju u kakvom jeste. Vidite da danas više niko ne pominje putni pravac Kosanica - Glibaći - Bobovo koji je 
toliko puta obećavan od strane DPS vlasti, a na kraju od njega nije bilo ništa. Mislim da u tom smislu treba 
razmišljati da se turistički otvori prostor za iskorišćavanje tog potencijala.  

Vi ste posjetili lokaciju gdje ste najavili da će biti raskinut, ustvari raskinut je sad, ugovor sa 
investitorom koji je trebao da završi onu malu dionicu od Vrulje do Mijakovića. Vi znate koliko to znači za 
Pljevljake i ne samo za Pljevljake. Mislim da je neprihvatljivo da četiri godine Crna Gora čeka da raskine takvu 
jednu štetnu priču sa očigledno nesposobnim ili nepouzdanim investitorom. 
 Molim vas da se radovi na tom putnom pravcu ubrzaju u najvećoj mogućoj mjeri kako bismo mogli da 
normalno komuniciramo sa ostatkom Crne Gore. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 13:40:19) 
 



 Hvala, gospodine Bojoviću. Posljednji prijavljeni, lider Građanskog pokreta URA, gospodin Dritan 
Abazović. Izvolite. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (07.03.24 13:40:22) 
 
 Hvala, predsjedniče. 
 Prije nego što krenem  na ovu lijepu temu oko mosta objasniću neke detalje koje su pomenule kolege, 
dobronamjerno. 
 Samo još jednom da se vratim na glavnu temu oko zaduženja. S obzirom na to da građani sami pitaju 
šta je fee, fee je procenat koji se uzima kada se izvrši neka transakcija. Pošto je bilo obećanje ili najava, nije 
obećanje, ali je bila najava da ćemo se zadužiti na Tokijskoj berzi, sada kažem da nismo tako brzo mogli da 
dođemo do Japanaca i da smo se držali one šeme iz 2020. godine koja funkcioniše besprekorno.  
 Samo podsjetnik za kolege, nikoga neću pominjati poimenično, jedno kontrolno saslušanje koje ste 
sami zakazali vas je ostavilo bez ministra pravde, u partijskom smislu. Na toj sjednici sam rekao da su dani 
gospodina Milovića u Vladi Crne Gore odbrojani. Sada neću reći datum, ali sve što sam rekao se ispostavilo 
tačno, kada su odbrojani dani premijera Spajića na čelu Vlade. Samo ću reći jednu stvar, uzmite kokice, 
šema br. 2 je spremna, a vi nastavite da radite ovako kako ste krenuli. Ovo nije prazna politička priča. Prazna 
politička priča je, ministre, ono što sam imao dosad prilike da čujem od Vas. Nijesam čuo nijedan novi 
projekat. Tih devet cesta su vam pobrojane u Prostornom planu Crne Gore koji je donijela 43. Vlada. Znate li 
šta ste da rekli da vam je najveći projekat. Bulevar Jaz - Tivat čije smo radove otvorili u avgustu 2023. godine.  
 Kada je riječ o tunelu, izvinite što se miješam, ali dobronamjerno za građane Berana i sjevera, bio bi 
otvoren do 01. decembra da je ostala ona prethodna Vlada. Otvoriće se pred ljeto. Koštao je duplo više nego 
što je, neka istražuje tužilaštvo, koštao je 27.000.000 više nego što je bilo predviđeno. Tako da u tom 
kontekstu podrška. Kažem, prolazio sam, bio bi otvoren do 01. decembra jer je planiran za zimsku turističku 
sezonu. Kada je riječ o zimskoj turističkoj sezoni pošto je mrak u Crnoj Gori kada je u pitanju iznošenje 
činjenica, niko neće da kaže sljedeću stvar. Govorili su nije rekordna prethodna sezona. Najgora zimska 
turistička sezona u zadnjih 20 godina u Crnoj Gori. Nema snijega, slažem se, ali to umanjuje prihode.  
 Da finiširam, imate kapitalni budžet koji nije velik ove godine. Ove godine teško, a volio bih da počnete 
da radite novu dionicu. Naravno da nam treba povezanost sa Srbijom. Srbija počinje da radi prema Boljarima, 
za tri i po godine će biti gotova. Da smo napravili aranžman i da živimo u drugom političkom ambijentu i mi 
bismo krenuli da ga radimo. Sada je upitno za ovu godinu, volio bih, čestitaću vam ako uspijete, da krenete da 
radite dionicu. Građani treba da znaju da će onda opet da nedostaju dvije dionice, jedna prema moru, a jedna 
prema granici sa Srbijom. To je suština priče.   

Kada je riječ o mostu preko Bojane, to je najbolji projekat kada je u pitanju budući razvoj Crne Gore na 
predjelu Velike plaže. Velika plaža je najveći turistički potencijal koji ova Crna Gora ima, zajedno s drugim 
lokalitetima, ali oni nijesu tolike veličine. Jačanje putne infrastrukture, brži akses i protok ljudi će mislim 
umnogome pomoći da se taj dio Crne Gore razvije na pravilan način. Niko nije otišao sa inicijativom ranije, ne 
znam zašto. Ja sam veliki ljubitelj rijeke Bojane. Razumijem ovo što je pitala koleginica vezano za ekologiju i 
za potencijalno tlo koje nije toliko stabilno. Mi već imamo stari most koji mrdnuo nije. Nama samo treba most 
koji će da ima dvije trake plus biciklističke trake i distancu između Crne Gore i Albanije koji će da skrati 200 
metara u odnosu na današnjih, čujte građani Crne Gore, 73 kilometra.  
 Što nije imao ovu inicijativu niko ranije, ne znam. Meni je ovo vrlo jednostavno bilo. Mislim da je to 
fantastična ideja. Mislim da će to samo da da podstrek razvoju velikih hotela na području Velike plaže. Treba 
planirati da se tamo radi i mali aerodrom kako bi akses svih gostiju u budućnosti, u narednih deset, petnaest, 
dvadeset godina bio mnogo lakši. To je suština priče. Sve ostalo je stvaranje nečega imaginarnog. U ovom 
trenutku, u toku ljetnje turističke sezone, na graničnom prelazu Sukobin koji sada koriste ljudi koji prelaze 
prema Albaniji i prema Crnoj Gori prolazi više od 12,5 hiljada ljudi dnevno. Idu tzv. seotskim putem plus onaj 
put preko Mrkojevića koji je mrak mrakova. Mi ćemo imati mogućnost da se jedan dio turista, možda će 
koristiti ljudi i stari put, prebaci na ravan teren i da će taj protok biti mnogo bolji.  
 Zato, treba od sada da razmišljamo da štojski put, koji je ionako opterećen u ljetnjim mjesecima, 
dobije četiri trake. Jer, otvaranjem mosta to će biti nemoguć protok, to je moja pretpostavka. Isto tako, treba 
razmišljati o tehnologijama koje postoje u svijetu da ljudi nemaju duga zadržavanja na graničnim prelazima. U 
2022. godini kada smo bili u Ohridu, na Samitu, gdje su bili i premijer Albanije i predsjednik Srbije i premijer 
Sjeverne Makedonije i premijer Bosne i Hercegovine konstatovali smo da ovaj projekat će da ima regionalni 
značaj jer će ljudi iz Srbije i sa Kosova koristiti taj put za dolazak u Crnu Goru, eventualno za odlazak put 
Grčke ili kući ka drugim pravcima. Dakle, pravimo mrežu. Mislim da je veoma značajna stvar da ovaj 
sporazum izglasamo i da krenete u njegovu realizaciju.  
 Imam obavezu na samom kraju da čestitam svima iz Ministarstva koji su u prethodnom periodu uložili 
velike napore da se do ovoga dođe, da kažem da je bila velika stvar za Crnu Goru odraditi zajedničku 



sjednicu sa Vladom Republike Albanije, da je ideja tadašnje Vlade bila da organizujemo istu sjednicu s 
vladama Republike Srbije, Bosne i Hercegovine i svih drugih zemalja regiona i volio bih tu praksu da 
nastavite. Međutim, da bi nastavili tu praksu, treba manje da se bavite populizmom, a više da se bavite 
stvarima koje se tiču konkretno građana Crne Gore. Tako da svako dobro. Čestitam i građanima Crne Gore, 
a i onima preko granice. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 13:48:20) 
 
 Hvala i na čestitkama. Hvala i na jednom opsežnom razrađivanju čitave teme. 
 Sada se prijavio gospodin Mehmed Zenka kao posljednji. On se prijavio inspirisan vašim govorom. 
 
 
 MEHMED ZENKA (07.03.24 13:48:39) 
 
 Hvala, predsjedniče.  
 Dame i gospodo poslanici, poštovani predstavnici Vlade,  
 Milo mi je što danas čujem da je na dnevnom redu izuzetno važan projekat kao što je most preko 
Bojane. Malo bih ispravio kolegu Abazovića. Ova ideja je evo dvije decenije što u formalnim, što u 
neformalnim sastancima s predstavnicima Albanije vazda bila prisutna. Ali, kao što se izdešava u životu, 
dođe vrijeme kada dolazimo do nekog finalnog, odnosno sada smo, koliko sam shvatio, u nekakvom finalu 
realizacije ovog projekta. Pošto vidim, čuh od poštovane koleginice, da nijeste još spremni sa kompletnom 
dokumentacijom, apelovao bih na vas da taj ubrzani proces stvarno bude ubrzani proces.  
 Što se tiče graničnog prelaza, imamo granični prelaz Sukobin. Kada je jek sezone, tu prolaze po četiri, 
pet, šest, sedam hiljada auta dnevno. Čeka se po deset sati. Možete zamisliti koliko bi to rasteretilo taj 
granični prelaz, koliko bi to pozitivno uticalo ne samo na turizam Ulcinja. Nemojte zaboraviti, što se više bude 
radilo put Ulcinja, Crna Gora će imati više profita. Ulcinj je grad sa 300 hiljada kreveta i kapaciteta 
smještajnog. Preko 30% prihoda što ostvaruje Crna Gora od turizma je od Ulcinja. Zato je prijeko potrebno da 
što prije dođe do realizacije ovoga projekta, uz sve ono što se maloprije spomenulo. Očekujem da će u ovom 
zaduženju imati tih sredstava za realizaciju ovog projekta. Ako ne bude, imam jednostavan predlog odakle 
ćete nabaviti te pare. Samo pare od Morskog dobra Ulcinj za dvije i po godine evo vam mosta. Morsko dobro 
Ulcinj ubira po dva, tri miliona eura. Dvije i po do tri godine, dajte taj prihod pošto se ionako nenamjenski troše 
ta sredstva, ne troše se u opštini đe se ubiraju iako je po zakonu to obligativno, troše se bog ti ga zna đe, da 
ta sredstva preusmjerite ka realizaciji ovog projekta. Neće imati koristi samo opština Ulcinj. To je cjelina 
geografska koja garantuje, jer je povezana i takva je geografija koja turistički odgovara i Albaniji i Crnoj Gori, 
12 km Velike plaže, tri kilometra Bojane, pet kilometara Velipoje. Možete zamisliti kakva bi bila međusobna 
cirkulacija tih gostiju iz Crne Gore i Albanije.  
 Ne bih se složio sa upadicom, kada se spomenu ovaj most, odmah se spomenu velika Albanija. 
Shvatiću kao šalu, kolega Kneževiću. Daj bože da bude šala. Lijepo se ponekad šaliti. Za mene ne postoji 
velika Albanija. Za mene postoji samo prirodna Albanija. Nema nijedan projekat velike Albanije. Zaboravite 
to. Imate projekat velike Srbije, projekat bog zna čega velikoga, projekat velike Albanije nema. Nemate 
instituciju koja je radila na tom projektu.  
 Ono na šta se ti pozivaš, ono što je poštovani kolega Bulajić jedan put pozivao, osuđujem to. Znaš 
zbog čega? Zato što tamo piše da Kosovo treba da bude republike unutar Srbije, a ja sam za Kosovo državu. 
U tom dokumentu, hajde da zajedno održimo konferenciju za štampu i osudimo ga, a ja ću ga tri puta više od 
tebe osuditi jer se tamo predviđa da Kosovo bude unutar Srbije.  

Apelujem na poštovane predstavnika Vlade da se što više koncentrišu na realizaciju ovog projekta, ne 
samo za dobrobit Ulcinja nego za dobrobit turizma u Crnoj Gori. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 13:54:16) 
 
 Hvala Vam, gospodine Zenka.  
 Konstatujem da više nema prijavljenih. Ima gospođa Anđela Vojinović minut, pošto je nešto pogrešno 
protumačeno u njenom izlaganju. Izvolite, gospođo Vojinović. 
 
 
 ANĐELA VOJINOVIĆ (07.03.24 13:54:39) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče.  



 Ovo je samo pojašnjenje u odnosu na ono što sam rekla, da se ne bi shvatilo nešto možda pogrešno.  
 Dakle, poslanički Klub Demokratske Crne Gore objeručke će glasati za ovaj zakon. Mi mislimo, 
takođe, da je ovo fantastičan projekat i jeste fantastičan projekat. Baš zbog toga što jeste tako samo želim da 
prođe besprekorno da se ne bi u njegovoj realizaciji dešavali problemi koji su nam se dešavali sa sličnim 
projektima koje smo počinjali. Kao što je i fantastično to područje tamo koje je od ogromne biološke 
raznovrsnosti sa 16 endemskih vrsta, pet podvrsta, pet subvrsta koje čak prevazilaze granice Balkanskog 
poluostrva. S obzirom na to da je Crna Gora Ustavom definisana kao ekološka država, očuvanje 
biodiverziteta jeste neki naš nacionalni interes, pa je moj komentar prethodno bio samo u cilju da ne 
dozvolimo da nam se ti interesi, odnosno ova dva interesa sukobe. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 13:55:45) 
 
 Gospođo Vojinović, razumjeli smo da vi to podržavate objeručke, a ove endemske vrste svi volimo i 
poštujemo.  
 Da li predstavnik Vlade želi dati završnu riječ? Izvolite, gospodine ministre Raduloviću. 
 
 
 FILIP RADULOVIĆ (07.03.24 13:55:59) 
 
 Lubnice - Jezerine, nažalost, to jeste bila prazna politička priča. To nikad nije bilo realno da će biti 
otvoren do kraja prošle godine. To je bila prazna priča. Otkako sam došao sam rekao dvije stvari. Prvo, do 01. 
juna će biti otvoreno u potpunosti za saobraćaj. Što radimo uporedo? Prije dvije sedmice je formirana 
komisija, inspektori su tu i ta komisija će imati nalaze. Mi ćemo da vidimo, odnosno komisija, ako može da se 
pusti u probni rad u narednih nekoliko sedmica to ćemo da uradimo, jedino ako je taj put apsolutno bezbjedan 
za saobraćaj. Ispitujemo da li to može par sati ujutru, par sati popodne, da li to može da bude pojedina 
kategorija vozila. Ali, rekao sam jednu jasnu stvar. Do 01. juna će apsolutno biti otvoren u potpunosti za 
saobraćaj. Uporedo, mi radimo na tome, odnosno komisija, da u narednih nekoliko sedmica, ako ne i brže, ne 
mogu da ih pritiskam, to je između izvođača i ugovorne strane, ako oni mogu da to puste u probni rad što 
prije.  
 Što se tiče mosta na Bojani i uticaja na životnu sredinu, još nijesmo u fazi pribavljanja tih dozvola u 
skladu sa zakonom. Prvo glavni projekat treba da se završi i, naravno, da se uvrsti u Prostorni plan. Tek tada 
možemo da pričamo o takvim stvarima. Milo mi je svakako da vaš klub podržava to objeručke, milo mi je to da 
čujem.  
 Brza cesta na sjeveru. Idejno rješenje je raspisano 05. marta, prije par dana. To je već uvršteno u 
Prostorni plan. Milo mi je da ste me pratili kada sam pošao na put Vrulja - Mijakovići. Jasno sam rekao od 
prvog dana kada sam stupio na dužnost, ako se ne ispoštuju rokovi Vlada i resorni ministar će da odgovara. 
Oni nijesu sposobni da nastave s tim putem, duguju porez prema državi, mi smo raskinuli te ugovore. 
Raskinućemo svaki ugovor dok ne nađemo sposobnog izvođača. To je moje obećanje prema državi, naravno 
i prema poslanicima u ovom domu.  
 Bulevar Tivat - Jaz, mnogo mi je milo da je neko pomenuo to. To je bila prazna politička priča. Kada 
sam stupio na dužnost, znate ko je radio na tom putu? Niko. Obustava radova. Onda kada sam ja intenzivirao 
radove na tom putu, u januaru, tada je krenulo da se radi. Vidi se sada, kada ljudi idu prema Tivtu, odmah 
pored toga puta, da se radilo ne zbog prethodne Vlade nego zbog toga što sam došao i intenzivirao sam 
radove jer je bila obustava radova prošle godine. To je još jedna prazna politička priča.  
 Aerodrom u Ulcinju, ako je to isplativo, ako je to pametna priča mi ćemo ući u to, ali što nema smisao 
sedam aerodroma na prostoru Crne Gore. Odmah da vam kažem da to apsolutno nema smisla. Neko ko je to 
rekao sedmicu dana pred smjenu, to nije normalno.  
 Žao mi je što je gospodin Anđušić izašao da odgovorim pitanje za naše planove. Gospodin Abazović 
je pomenuo što ne gradimo ka Srbiji. Mi smo već raspisali idejni projekat za Andrijevica - Boljare. Što nijeste 
vi? Što ste vi čekali? Očekujem odgovor na pitanje što nijeste vi. Znam odgovor. Bez vizije, jasno mi je to, ali 
ok. Opet još jednom da kažem da mi je žao što gospodin Anđušić nije tu. Kapitalni budžet je 60.000.000 za 
ovu godinu, a mi ćemo u ovoj godini da počnemo sa radovima na putu Mateševo - Andrijevica, naravno ako 
nema žalbi na tenderski proces, to je bitna stavka. Mi ne možemo to da ispratimo, ako nema žalbe na proces. 
Da vam odgovorim na zaduženje i za šta nam treba zaduženje - ima krupnih projekata u narednom periodu: 
Mateševo - Andrijevica, od Andrijevice do Boljara, Jadransko-jonski auto-put, obilaznica oko Podgorice, Bar - 
Ulcinj ukrštanje Jadransko-jonskog auto-puta, put koji će doći od Podgorice prema Baru, brza saobraćajnica 
kao što sam pomenuo, na sjeveru. Eto zbog toga nam treba, zbog infrastrukturnih projekata. To nije prazna 
priča. 
 



 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 14:02:03) 
 
 Gospodine Abazoviću, saslušajte me, za trideset sekundi krećemo na sljedeću tačku dnevnog reda 
gdje je ministar prisutan i Vi imate pet minuta, saslušajte me. Možete proceduru, ali Vam kažem imate pet 
minuta i ja mislim da će se tu razviti polemika.  
 Izvolite proceduralno, ali kažem imate sljedeću tačku dnevnog reda. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (07.03.24 14:02:25) 
 
 Predsjedniče, javiću se za sljedeću tačku da bih odgovorio ministru. U završnoj riječi, predsjedniče, 
nema pravo da odgovara poslanicima. Izvinjavam Vam se što Vas učim proceduri. Sada Vi odlučite, upozorio 
sam Vas na proceduru, ako nema pravo da odgovori u završnoj riječi, a odgovorio je direktno meni, čak i 
nekim tonom koji nije baš adekvatan, ja bih Vas zamolio da i ja odgovorim, ako ne, nikakav problem, pet 
narednih minuta ću iskoristiti za to, ali onda neće moći u završnoj riječi da mi se obrati. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 14:04:22) 
 
 Sve što ste Vi rekli čuli su građani Crne Gore. Nije ovo prvi put da u završnoj riječi ministri odgovaraju 
i vaši su ministri odgovarali u završnoj riječi.  Znači, odgovarali su na pitanja u završnoj riječi. Imate sljedeću 
tačku dnevnog reda gdje je prisutan ministar i Vi ćete se sigurno pozabaviti ovom temom. 
 Konstatujem, da je pretres završen po drugoj tački dnevnog reda. 
 Prelazimo na treću tačku dnevnog reda  - Predlog zakona o potvrđivanju Međunarodne 
konvencije iz Najrobija  o uklanjanju olupine iz 2007. godine. 
 Ovlašćeni predstavnici Vlade su, Filip Radulović, ministar saobraćaja i pomorstva i Maja Mijušković, 
generalna direktorica Direktorata za pomorstvo. 
 Izvjestioci odbora su, Bojana Pićan, Zakonodavnog odbora i Nađa Leković, Odbora za međunarodne 
odnose i iseljenike. 
 Otvaram pretres. 
 Da li predstavnik Vlade želi dati dopunsko obrazloženje? 
 Izvolite, ministre, da li želite dopunsko obrazloženje? 
 
 
 FILIP RADULOVIĆ (07.03.24 14:04:29) 
 
 Sigurnost plovidbe brodova i zaštita mora i morske sredine je jedan od strateških ciljeva  
Međunarodne pomorske organizacije koja je donošenjem mnogobrojnih konvencija regulisala ove oblasti. 
 Međunarodne konvencije iz Najrobija o uklanjaju olupina iz 2007. godine je jedan u nizu instrumenata 
Međunarodne pomorske organizacije koja ima za cilj unapređenje sigurnosti polovidbe, pomorskih operacija 
i zaštitu mora od zagađenja. Konvenciju je do sada ratifikovala 67 država. Konvencija se primjenjuje na 
olupine koje se nalaze na konvencijskom području i predstavlja međunarodni instrument kojim se propisuju 
unificirana pravila o lociranju, označavanju i uklanjanju olupina koje mogu predstavljati opasnost za sigurnost 
polovidbe i morsku sredinu i čija  sanacija često iziskuje veliki finansijski trošak. 
 Na osnovu zahtjeva, odnosno podnošenjem izjave generalnom sekretaru Međunarodne pomorske 
organizacije, u skladu sa članom 3 stav 2 Konvencije, primjena Konvencija za Crnu Goru će se proširiti na 
prostor unutrašnjih morskih voda i teritorijalnog mora Crne Gore. Svrha donošenja pomenute Konvencije je 
regulisanje prava i obaveza Crne Gore kao obalne države čijim unutrašnjim morskim vodama i teritorijalnim 
morem plove, uplovljavaju i isplovljavaju strani i domaći plovni objekti, kao i prava i obaveze Crne Gore, kao 
država zaštite čiji plovni objekti upisani u Upisnik brodova i registar jahti plove u međunarodnoj polovidbi. 
 Potrebe za donošenjem zakona o ratifikaciji predmeta Konvencije potspiješena je činjenicom da je 
Crna Gora od 01. jula 2023. godine pupunopravna članica Pariškog memoranduma, te je ratifikacija ove 
konvencije za Crnu Goru obavezujuća. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 14:06:10) 
 
 Hvala Vam, gospodine ministre. 
 Da li izvjestioci odbora žele riječ? Gospođica Pićan, ne, Nađa Laković, ne. 



 Da li izvjestioca odbora žele riječ? Ko želi riječ? Za ovu tačku dnevnog reda nije bio niko prijavljen, ali 
poslije ove prethodne tačke dnevnog reda imamo prijavljenog  od nekadašnjeg premijera, a sada jednog od 
najaktivnijih opozicionih poslanika lidera Građanskog pokreta URA Dritana Abazovića. Mi iz parlamentarne 
većine, koji snažno podržavamo ovu vladu, uvijek se radujemo ovim duelima, da vidimo kako se mi kao 
parlamentarna većina borimo protiv opozicije. 
  Izvolite, gospodine  Abazoviću. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (07.03.24 14:07:57) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče. 
 Neću o Najrobiju, podržavam Sporazum sa Najrobijem, dako sa njima nađemo zajednički jezik, ali 
moram da odgovorim na ono što je ministar maloprije saopštio. 
 Gospodine Raduloviću, pratim Vaš rad od početka,od kada ste stupili na to mjesto. Jednu stvar da 
Vam kažem, htjeo sam nekako, s obzirom da ste čovjek koji ste dugo življeli u inostranstvu, što poštujem, 
htjeo sam da koristim taktiku da vam se da neki produženi medeni mjesec, s obzirom da, možda, sve ljude i 
sve stvari ne poznajete u Crnoj Gori, što je potpuno nromalno. Ali pošto nastupate ovako priličko nadmeno, 
moram da kažem da Vi stvarno pokazujete elementarno neznanje. Prvo, oko sedam aerodroma, to nijesu sve 
veliki aerodromi. Jeste li čuli za sportske aerodrome, jeste li čuli za vojne aerodrome? Pitam vas pred 
građanima Crne Gore. Meni je žao Crne Gore ponekad. Mislim da sa ovom administracijom je dostigla 
najveće dno otkad postoji parlamentarni život. Jeste li čuli za vojne aerodrome, jeste li čuli za sportske 
aerodrome, jeste li čuli da treba kanader, jer je to plan do 2040. godine,  kad  budu požari  da mogu da slete 
na neko mjesto da se puni? Ako na primjer gasi požar na Žabljaku. Jeste li čuli Vi za to?  

O kojim se saobraćajnicama Vi pričate, a da nijesu u Prostornom planu Crne Gore? O kojim, recite? 
Vi ste otvorili Tivat - Jaz, kako ste mogli ako nije završen tender, kako ste mogli ako nije izabran izvođač, kako 
ste mogli da ga otvorite, evo Vi kažete u decembru, da nijesu bile završene procedure. Razumijem da ste 
došli iz Amerike, ali nijeste pali sa Marsa. Razumije, je li Vama to normalno? Ne vrijeđam, nego konstatujem. 
Vrijeđate građane Crne Gore i njihovu inteleganciju. Vi ćete da poštujete rokove, svaki put kada se ne bude 
ispoštovao rok i svaki put kad prekinite neki ugovor što je ok, biće novo gubljenje vremena, je li jednostavno 
ovo razumjeti. O čemu vi pričate čovječe. O Jezerinama nije prazna politička priča, 01. decembra je bila ideja 
da počne probni rad. Znate što je prazna politička priča bila - da će da zavlada blagostanje poslije 11. juna i 
drago mi je da gledaju ovo građani Crne Gore. Kada ste korektni i transparentni što nijeste građanima rekli da 
ćete da zadužite Crnu Goru milijardu i sto dvadeset.../upadice/ 
 Molim vas kaznenu repliku zbog obraćanja koje je neprimjereno. Ja vas molim sa vama ću samo da 
završim sa Radulovićem.  
 Kad je riječ o zaduženjima ovdje se nije pričalo o zaduženjima vezano za infrastrukturne projekte. Kad 
je riječ o nastavnku auto-puta, nijesmo htjeli da ga gradimo iz sopstvenih sredstava, iz sredstava koja se 
dobijaju od ekonomskog državljanstva, prvu fazu od 100.000.000eura. Znate što ste vi uradili i priča zbog 
građana Crne Gore, jer mislim da Vi oupšte ne kapirate resor koji Vas je zapao. Znate što ste vi radili? Vi ste 
cijenu od 426.000.000 eura podigli na 500 bez PDV-a, 605 će biti sa PDV-om, pa će te kroz podizvođače biti 
finansirani politički. Sva sreća da je pad Granda cijepanje PES-a, gospodine Raduloviću. Pad Granda u Crnoj 
Gori je označilo cijepanje PES-a. Pad klana Granda, još jedno pojašnjenje, je označilo cijepanje PES-a. 
Mislim da teba kad razgovarate o stvarima koje imaju, evo koje svi podržavamo jer se radi o infrastrukturi, da 
govorite sa više kredibiliteta, više činjenica i sa manje potcjenjivanja. To je Vaša obaveza kao ministra i da 
nas ne zovete u Vašu kancelariju, jer ovo je dom koji Vas je izabrao i Vi treba ovdje da se pojavite. To što 
imate parlamentarnu većinu koja je organizovala jedno kontrolno saslušanje nakon šte se izgubio jedan 
ministar mene uopšte ne čudi što će sva naredna kontrolna saslušanja biti suspendovana i to je demokratija.  
 Tako da gospodine Raduloviću, želim i dalje da Vas pustim na medeni mjesec, čitajte sa onih telopa, 
imitirajte Spajića i tražite da pojašnjenja vaše priče stignu do građana koji misli da vi zaista se razumijete u 
materiju koju obavljate. To je to. Sada tražim repliku, odnosno kaznenu repliku. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 14:12:35) 
 
 Gospodine Abazoviću, ne možete da tražite, to Vam je sa mjesta rekao, to uopšte nije ušlo, možete 
da kažete ometanje, ali ne možete repliku da tražite. 
 Gospodine Raduloviću, hoćete li Vi riječ? Izvolite. 
 
 
 FILIP RADULOVIĆ (07.03.24 14:13:15) 



 
 Ne treba meni medeni mjesec. Ako imate što da kažete, neke primjedbe, recite. Ne čekajte na mene. 
Ja sam transparentan u svom radu i ponosan na sve što radim i radim javno za građane i sve transparentno. 
Ne treba mi medeni mjesec ni od koga, a kamoli od Vas. Sto miliona za nastavak auto-puta ka Srbiji? Jeste li 
planirali trotoar do Srbije da napravite, kakve je to priča, je li to ozbiljno, rekli ste da se ne razumijem ovu 
tematiku, hoćete li trotoar da napravite ka Srbiji - nemojte molim vas. Rekli ste sami, probni rad za tunel 
Lubnica-Jezerine 01. decembar, đe je probni rad gospodine Abazoviću, đe? Čekaju mještani mjesecima, đe 
je taj probnir rad u kom ste Vi sada pričali, đe, da čujem? 

 Još jednu stvar. Veoma je realno, slušajte me dobro. Rekli ste da ste vi započeli radove na dionici 
Tivat - Jaz, jeste, ali je došlo do obustave radova. Kad sam ja stupio na dužnost niko nije ništa tamo radio. 
Intezivirao sam radove, jesam u januaru i vidi se progres na tom putu.  
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 14:14:31) 
 
 Hvala Vam. 
 On je imao diskusiju, Vi ste imali komentar, on je imao odgovor na Vaš komentar i poslije toga imamo 
prijavljenog gospodina Ivana Vukovića. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (07.03.24 14:14:38) 
 
 Gospodine Raduloviću, što se tiče diskusije s Vama, vjerujte samo nastavite ovako.  
 Dakle, prva stvar, da vam objasnim.  
 Sto miliona eura je za prvu fazu, 426.000.000 eura je predviđena dionica, to sam rekao. Vi ste podigli 
na 500 sa PDV-om 605. Prva faza podrazumijeva da se krene, to je suština priče. Shvatili ste Vi mnogo 
dobro. Ne pravimo mi nikakav trotoar, pravimo put, ali čini mi se da taj put se pravi van Vaših saznanja i 
kombinacija. To je prva stvar.  

Druga stvar, nema potrebe da Vam dajem medeni mjesec, ali isto tako nema potrebe ni da se trkate 
da uhvatite bidermajer. Jer vam to ne pristaje. Ja vVs sad kolegijalno štitim. Vi ste intezivirali radove, nijeste 
Vi to rekli, Vi ste rekli mi ćemo da dođemo da donesemo novu vrijednost Crnoj Gori, jer neki od ovih 
sporazuma je nova vrijednost u Crnoj Gori. Što Vi pričate čovječe, slušaju građani Crne Gore, zadužujemo se 
da bi vraćali bivše dugove. Odlično, građani Crne Gore, svi koji imate kredit niko da nije vratio, nijedan dug, 
uzmite ponovo kredit. Ne plaćajte dugove, to vam je filozofija, zašto bi se umarali. Evo ljudi su vam objasnili 
Evropa sad 2 tako funkcioniše. Niko dugove ne treba da vrati, ni privatno, nego da se zaduži kod drugog, vrati 
njemu i idemo u začarani krug. Što nijeste vi rekli da ćete da zadužite građane milijardu eura? Ja sam to 
rekao pred izbore, kao što vam sad kažem da ste jedan dio posla završili. Sad vam kažem ovdje jedan dio 
posla ste završili. Taj koji je trebao da bi se uzeo fee i to je najveća bitka. Još da kažem građanima sljedeću 
stvar - da ste od stupanja na dužnost prvo potrošili 100.000.000 od Dojče banke od kojih nije potrošen 
nijedan cent koji je ostavila bivša Vlada, još 159.000.000 koje ste uzeli i da bi u probleme bili 01. aprila da 
nijeste došli do ovog velikog novca. To ja vama kažem. Vi radite transparentno, vi radite najnetransparentnije 
na svijetu. Ovo još nije bivalo, što ne otvorite sjednice.  
 Zašto da Miloš Konatar kaže jeste, tačno da ćete da se zadužite preksjutra 650.000.000 eura ili 
700.000.000 eura, zašto, kad je opozicija? Hoćete vi da kažete to građanima, vi mislite da ođe nekim 
nadmenim stavom ćete, prošao sam 42. Vladu i znam kako je radila 42. Vlada. Vidim neke obrise sad od 
nekih ljudi. Ali ako vi mislite da ćemo mi ćutati na sve to i da ćemo mi zbog toga što vi ćete, kao, da sada 
emitujete neku stabilnost,da ćete jednostavno da nas ućutkate, da mi bacimo Crnu Goru na koljena zbog 
vaših fantazija. To nijesam dozvolio ni gospodinu Krivokapiću, neću dozvoliti ni gospodinu Spajiću, nijesam 
dozvolio ni gospodinu Đukanoviću, a kamoli vama. Vas i ne vidim. Rekao sam Miloviću vaši dani u Vladi su 
odbrojani. Sad vam neću dati prognozu, ali nemojte, ako se ispostavi tačno ovo što ja pričam nemojte da 
idete u Ameriku, mi ćemo iskoristiti Vaš potencijal. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 14:18:20) 
 
 Gospodine Abazoviću, hvala Vam, iskoristili ste vrijeme onako kako ste Vi procijenjivali. 
 Sada riječ ima gospodin Ivan Vuković. 
 Izvolite, potpredsjednik. 
 
 



 BORIS PEJOVIĆ (07.03.24 14:18:31) 
 
 Zahvaljujem, predsjedavajući. 
 Ja ću radi javnosti Crne Gore samo da podsjetim gospodina Abazovića šta je 43. Vlada usvojila prošle 
godine u julu mjesecu.  
 Dakle, usvajanjem smjernica makroekonomske i fiskalne politike za period od 2023. godine do 2026. 
godine, pazite ovo, Vlada je planirala da za otplatu duga prošle godine da 338.000.000, 2024.godine 
493.000.000, u 2025. godini 873.000.000, a u 2026. godini 365.000.000. Znate li koliko je ovo ukupno? Preko 
dvije milijarde. To je vaša Vlada gospodine Abazoviću smislila, to ste zaboravili ovdje da kažete. Vi sada 
nama kažete što mi nijesmo rekli da ćemo da se zadužimo milijardu. Pa vaša je Vlada rekla da nam trebaju 
dvije milijarde, vaša Vlada. Prema tome, ne vidim ništa sporno. Vi ste se zadužili po kamatnoj stopi 10,7, mi 
nemamo nikakve probleme i sve je transparentno i još je jedan političar ovdje govorio o nekom fee-ju itd. i on 
je isto ovdje građane, kao i Vi, zabavljao. Znate li šta se desilo? Znate kakva je presuda toga suda - da od 
toga nije bilo ništa gospodine Abazoviću. Meni je žao što Vi kao veoma perspektivan političar ste spali na ove 
grane, ali tu je internet, tu su podaci, gospodine Abazoviću. Mi na osnovu ovoga sve znamo i vidimo. Građani 
Crne Gore mogu da provjere. 

 Prošle godine u julu mjesecu šta ste vi usvojili? Recite da nije to tako. Recite da vaša Vlada nije 
planirala zaduženje od dvije milijarde. Recite ovdje pred građanima Crne Gore ili se odreknite onda od ovih 
smjernica koje ste vi usvajali. Možda vi nijeste imali dobre procjene. Nemojte ovdje nama da pričate da smo 
mi građane izmanipulisali, a ovo je javni dokument. Svi ovo mogu da otkriju. Ovo je bila ispravka navoda i ja 
sam se na to pozvao i zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 14:21:10) 
 
 
 Gospodine, potpredsjedniče Pejoviću, znate da poslije ispravke navoda gospodin koji je diskutovao 
ima pravo da odgovori.  
 Izvolite, gospodine Abazoviću. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (07.03.24 14:21:19) 
 
 Hvala gospodine Pejoviću, meni je milo, jer je opet super da postoji Skupština da ove stvari direktno 
razjasni. 
  Dakle, Vi ste pročitali spisak dugova koje Crna Gora ima i 43. Vlada o tome apsolutno ništa nije 
lagala nego je rekla istinu, apsolutno je rekla istinu. Vi hoćete da prećutite glavnu stvar, samo da vam 
objasnim da smo mi Vlada koja je najmanje zadužila državu Crnu Goru, od kad je nezavisna Crna Gora. Sto 
miliona eura, evo sad ću vam reći da vam razbijem tu, jer sam čuo od vašeg poslanika,  ako ovo prolazi kod 
građana Crne Gore sretno bilo, od sto miliona eura gospodine Pejoviću nije taknut euro. Hoćete li vi meni da 
kažete od vaših 750.000.000 dolara se neće taći euro. Ovo što ste sad pročitali, što ste pročitali dugove to su 
dugovi 39, 40, 38 Vlade, 41, sačekaj da ti objasnim, da shvatiš o čemu pričaš, jer vidim da ste zbunjeni. 
Dakle, to su dugovi koje je pravila, između ostalog, vlada DPS-a, Zdravko Krivokapić i Milojko Spajić. 
/upadice/ Ne, moja Vlada je napravila 100.000.000. To je neistina. Zbog toga vam ljudi ne mogu vjerovati. 
Uzela je 100.000.000 i ostavila kad je bila primopredaja svaki cent u državni budžet i to se nikad desilo nije, 
nikad se nije desilo.  

Pritom, 2023.godina za koju ste vi nekoliko puta najavljivali bankrot bila je najuspješnija ekonomska 
godina u istoriji Crne Gore. To je jedina godina u kojoj su prihodi državni prevazivali rashode. Mislite li vi da da 
2024. godine mi to možemo da ponovimo, a vi ste nas već zadužili milijardu eura. Je li ovo realno ljudi o čemu 
mi pričamo. Vi ste došli da napravite novu vrijednost. Đe je nova vrijednost, đe je stvar koja stvara neki novi 
euro koji mi već nemamo? Ovako kako vi vodite državu može da je vodi malo dijete. Sjećam se onoga 
analitičara, pokojni je, ali rekao je lijepo za tadašnju vladu, ne znam koja je bila, kursadžije sa Univerziteta 
Donja Gorica. Koje ste vi kursadžije, pa ovako svako može da vodi vladu. Šta je razlika između toga hoćete li 
se vi zadužiti, mi zadužiti ili neko treći? O čemu vi pričate čovječe? Svakog građanina Crne Gore, svako 
dijete, svako novorođenče ste juče zadužili za 1.250 eura. Neka čuje svaki roditelj. Svaki penzioner u Crnoj 
Gori neka čuje ko gleda Skupštinu, svakog građanina punoljetnog i maloljetnog na 600.000 ako računamo 
vidjećemo što će pokazati popis, zadužili ste 1.250 eura i pritom svoje nedostatke pokušavate da spočitavate 
drugima.  
 Čuo sam ja ovu taktiku koju ste još par puta, bio je jedan političar, taj političar za mnoge stvari je bio u 
pravu, ali ja sam, gospodine Pejoviću, u ovoj zemlji bio i premijer i potpredsjednik Vlade, i poslanik od 2012. 



godine. Nijesam došao da se dokazujem, jer ja sam već osvojio profeje za koje se vi borite. Ja sam došao da 
kažem vama u lice da zbog mene, moje partije i svakog dobrog čovjeka u Crnoj Gori nećete baciti Crnu Goru 
na koljena i pobjeći. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 14:25:35) 
 
 Gospodine Pejoviću, Vi nemate pravo. 
 Proceduralno, izvolite obratite se meni. 
 
 
 BORIS PEJOVIĆ (07.03.24 14:25:55) 
 
 Nećete Vi voditi ovdje sjednicu.  
 Predsjedniče, mislim da je ova priča gospodina Abazovića jednako utemeljena kao što smo imali 
priliku da čujemo, kao i crnogorska javnost da ćemo stati sa borbom protiv organizovanog kriminala i 
korupcije, pa vidimo ovih dana što se dešava i prethodnih mjeseci. Ista je to ova priča. Rekao sam i naveo sve 
egzaktno, precizno, javnost je imala priliku da čuje, prethodna Vlada je planirala da se zaduži oko dvije 
milijarde, a sada nama imputiraju kao veliki grijeh što smo se zadužili 750.000.000 dolara. Opet ponavljam. 
Prethodna Vlada je planirala da za ovu godinu do 2026. godine se zaduži dvije milijarde. Ja vam se 
zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 14:26:44) 
 
 Samo malo strpljenja. 
 Mnogo cijenim gospodina Pejovića i mislim da je pred njim velika politička karijera i da njegovi 
argumenti iznose se na jedan suvisli način bez vrijeđanja bilo koga. On se javio proceduralno, obraćao se 
meni, molim vas i koristio u prvom javljanju samo dva minuta, Vi ste već stari vuk u ovom Parlamentu tako da 
Vi uvijek duplo više. 
 Izvolite. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (07.03.24 14:27:18) 
 
 Podatak iz Ministarstva finansija koji nijesam rekao, samo podatak, molim vas poštovani građani. 
 Poštovani građani i poštovane kolege, molim vas samo ovaj podatak, mnogo je važan.  
 Godine 2023. Zakonom o budžetu bilo je omogućeno zaduženje do 600.000.000 eura, 43. Vlada je od 
tih 600 podigla samo 100. Hvala i mislim da je sad svima jasno. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 14:28:16) 
 
 To se nekad govorilo hvala Vladi Crne Gore, kada se podijele penzije onda ide - hvala Vladi Crne 
Gore. Još jednom, hvala Vladi Crne Gore. 
 
 
 BORIS PEJOVIĆ (07.03.24 14:28:27) 
 
 Da je Vlada prethodnog govornika zatekla u budžetu od 400.000.000 eura. Molim vas samo da to 
imamo u vidu, 450.000.000 eura. Dakle nije budžet bio prazan za razliku od 42. Vlade koja je zatekla u 
trezoru 50.000.0000 i 103% duga u odnosu na GDP. Samo to. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 14:28:35) 
 
 Da se zahvalimo i toj Vladi koja je ostavila 450.000.000. 
 Sljedeći za riječ se javio gospodin Ivan Vuković. 
 Izvolite, gospodine Vukoviću. 
 



 
 IVAN VUKOVIĆ (07.03.24 14:29:15) 
 
 Uvažene građanke i građani, poštovani ministre sa saradnicima, 
 Budući da, kao što ste kazali, kolega Anđušić nije mogao ostati do kraja sjednice, evo ja ću pokušati 
da se nadovežem na ono što je on kazao uz konstataticiju da nijeste odgovorili na pitanje koje Vam je 
upućeno, ja ću ga ponoviti, ali prije toga mi dozvolite da napravim jedan kratak uvod. 
 Nemam utisak o vašem radu, Vašem konkretno, kakav se mogao čuti u diskusiji bivšeg premijera i bio 
bih nekorektan kad bih kazao da je drugačije. Meni djeluje da se Vi trudite da radite svoj posao kako treba. 
Ovo što se kazali vezano za ugovorne obaveze, odnos prema državnim interesima potrebu da se isti zaštite, 
to apsolutno pozdravljam. Znam koliko smo mi dok smo vodili Glavni grad imali problema s tim i koliko je to 
jedna nezahvalna stvar kad se nađete u situaciji da ste nešto platili, a da se to nešto ne isporučuje, a 
objektivna odgovornost za to, iz perspektive građana, pripada vama u Vladi, odnosno tada nama u Glavnom 
gradu. To je za pohvalu.  
 Ono što nije za pohvalu, minstre, jeste način na koji ste nastupili ovđe danas. Ovo Vam je, ako ja 
dobro vodim evidenciju, prvi nastup u Skupštini i nastupili ste sa viškom, u stvari ne sa viškom 
samopouzdanja, nego sa manjkom poštovanja prema ovom visokom domu. Ne možete sebi da dozvolite da 
kažete da se ovđe priča prazna politička priča. To ne možete. Naravno, imate pravo da branite interes Vlade 
kojoj pripadate, da afirmišete svoj rad. Kažem, prepoznajem neke kvalitetne elemente u tome, ali morate da 
voditi računa što pričate kad dođete ovđe, jer Vi ste ođe gost, to je jedno. Ne možete, ministre, u odgovoru na 
pitanja o tome kako će se trošiti 750.000.000 dolara koje je vaša Vlada pozajmila juče, a vraćaće neko drugi, 
imajući u vidu ročnost tog kredita. Ne možete da kažete da dođete kod mene u kancelariju, pa ću ja da vam 
objasnim šta ćemo s tim novcem i kad se tiče infrastrukturnih projekata. Morate danas da imate spremne 
odgovore na ta pitanja. Zato jer su to previše ozbiljne stvari i možda to ne djeluje ovako kad gledate i slušate 
Skupštinu, ali ovo jeste Skupština i vi jeste dužni da pokažete elementarno poštovanje prema toj činjenici. To 
je jedno.  

Jedan primjer kako se to ne radi, ministre, je vezan za jučerašnju komunikaciju premijera Spajića 
povodom ove teme sa građanima na jednoj od društvenih mreža, đe on u 16 minuta kaže prvo - Upravo je 
zaključena sedmogodišnja transakcija na Londonskoj berzi u iznosu od 650.000.000 eura i kamatnom 
stopom 5,8%. Šesnaest minuta kasnije, ministre Raduloviću, premijer piše - Upravo je zaključena 
sedmogodišnja transakcija na Londonskoj berzi u iznosu od 687.000.000 eura. Dakle, imamo razliku od 
37.000.000 eura u 16 minuta. Mogu da razumijem da se svima nama ponekad desi neka greška kad kucamo, 
bavimo se politikom, opterećeni smo raznim stvarima, ali imati ovako nonšalantan odnos prema javnim 
finansijama, gađati se brojkama od 687,650, mi do današnjega dana nijesmo do kraja načisto sa tim kakvi su 
uslovi tog zaduženja, gospodine ministre. Ako sve to znate ja bih preporučio da idući put kad dođete dođete 
onako malo manje samouvjereni ili malo manje agresivni u nastupu, jer nijeste u poziciji da nastupate tako, 
gospodine. Nije da ste završili drugu dionicu auto-puta.  
 Kažem vam da je nećete ni početi u ovoj godini. Ne zato jer navijam da to tako bude, navijam da vi to 
uradite zato jer navijam da to tako bude, navijam da vi to uradite, zato jer je to u opštem interesu Crne Gore i 
svih ljudi koji žive u Crnoj Gori, pogotovu na sjeveroistoku Crne Gore, ali mislim da nije realno da se krene u 
to operaciju ove godine. Znam kako izgleda realizacija mnogo manje ambicioznih projekata od onoga što 
znači izgradnja druge dionice auto-puta. To je jedno, a Vi na bazi te činjenice, ako sam Vas dobro razumio, 
isključivo na bazi te činjenice, kad ja kapitalni budžet za ovu godinu u pitanju, jer smo mi zadužujemo za ovu 
godinu, ne zadužujemo se za period od 2030. godine, mi se zadužujemo za ovu godinu. Ovo je dio plana 
zaduženja za ovu godinu koji je usvojen u decembru prošle godine. Dakle, to je jedina stavka u tom 
kapitalnom budžetu koju Vi danas spominjete, a ja Vam kažem da je vjerovatnije da neće nego da hoće biti 
realizovano u ovoj godini. Opet Vam dajem šansu, ministre, recite nam koji su to kapitalni projekti koje ćemo 
finansirati na osnovu ovog zaduženja od 650, odnosno 687.000.000 eura. Mislim da ste dužni da to kažete 
crnogorskim građanima. Ponavljam, taj kredit će se vraćati danas sedam godina, ko zna đe ćete Vi da budete 
tada, uz dužno poštovanje. Možda neće niko od ovih ljudi biti više u politici. Dakle, dužni ste da kažete onima 
koji će vraćati taj kredit. Samo da napravim jednu paralelu pošto evo vraćamo se na temu nakon ove 
razmjene.  
 Dakle, vlade DPS-a do 30. avgusta 2020. godine su državu zadužili nešto preko tri milijarde eura. Od 
tih 3 milijarde eura finansirane prva dionica auto-puta, podmorski kabal, tunel Sozina, Regionalni vodovod, 
put Risan-Žabljak, modernizacija željeznice itd. i tako redom. Recite mi jedan projekat koji je realizovan od 
30. avgusta do marta 2024. godine u okviru kapitalnih investicija jedne, druge i treće vlada? Kažete mi, 
vraćam se na pitanje kolege Anđušića, i molim Vas da budete precizni, jer su ovo ozbiljne stvari sa ozbiljnim 
finansijskim reperkusijama šta će ova Vlada, a mi ćemo to podržati ministre, svako ulaganje u infrastrukturu 
ćemo podržati, uraditi od današnjeg dana do kraja 2024. godine sa ovim novcem kojim smo juče pozajmili. 
Zahvaljujem. 



 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 14:35:26) 
 
 Hvala Vam. 
 Posljednji prijavljeni je gospodin Andrija Nikolić šef Kluba poslanika Demokratske partije socijalista.  
 Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (07.03.24 14:35:35) 
 
 Kolega Vuković je otvorio nekoliko tema u sklopu kojih smo očekivali da ćemo povesti dijalog sa 
ministrom i žao mi je što taj dijalog izostaje i žao mi je što uprkos insistiranju na tome da imate viziju ne 
demonstrirate ovđe ono što treba da bude ključna odrednica vaše Vlade, makar tako komunicirate u javnosti, 
a to je transparentnost. Mi mjesecima ne možemo od vas da dobijemo informacije, ne mi kao poslanici, nego 
građani Crne Gore kojima ste dužni da date informacije. Mi ne znamo, kao šta je rečeno, za šta će da se 
koristi ovaj novac iz jučerašnjeg zaduženja. Nemamo tu informaciju, nemamo informaciju da li je zaduženje u 
eurima ili je u dolarima, nemamo informaciju po kojoj kamatnoj stopi se dogodilo jučerašnje zaduženje. 
Jedino što ste nam kazali je da, navodno, to zaduženje treba da isfinansira dugove, odnosno repove koje su 
ostavile prethodne Vlade.  

Sve je u redu, infrastukturni projekti, vizija. Šta je sa vizijom, ministre, kad je riječ o avio-industriji Crne 
Gore? Danas zahvaljujući lošoj politici u toj oblasti, lošoj politici i prethodnih vlada i ove Vlade mi punimo 
budžete Republike Srbije i Republike Albanije, jer su se tamo preselili putnici, jer su se tamo preselili jeftine 
avio-kompanije i zbog toga smo izgubili avio dostupnost Crne Gore prema svim evropskim destinacijama. Je 
li to vizija kojom Crna Gora želi da se reklamira pred svijetom, je li to vizija kojom Crna Gora svojim 
građanima želi da poboljša način života?  

Da, u pravu je kolega Vuković kad kaže i poredi ovo zaduženje od 18 mjeseci, vlade u kojima je bio 
premijer Milojko Spajić zadužile su ovu zemlju milijardu i po eura novca poreskih obveznika Crne Gore. Vlade 
koje je predvodila Demokratska partija socijalista od referenduma do 2020. godine, dakle 14 godina, zadužile 
su državu 2,7 milijardi eura, a u tih 2,7 milijardi je stalo i zaduženje za auto-put, koje je blizu milijardu eura, i 
zaduženje kojim se finansirala izgradnja podmorskog kabla, da ne govorim o obimu investicija u turzimu koje 
su bile u tri milijarde eura za ovih 14 godina. Otvoreno je preko 600 hotela u Crnoj Gori, pa kad na to dodamo 
investitore koji su ulagali novac u Crnu Goru ozbiljan novac su donijeli ovđe i Aman i u sklopu Porto 
Montenegra i u sklopu svih drugih turističkih investicija zahvaljujući kojima se Crna Gora pozicionirala na 
turističkoj mapi onda se pitam da li kad govorite o viziji ozbiljno mislite ili vi zapravo pokušavate da zavedete 
dio javnosti. Zaista želim da prepoznam dobru namjeru u Vašem radu imajući u vidu da ste se i školovali 
negđe na zapadu. Treba da nam donesete neki novi nivo znanja i kroz ono što je vaš posao u Vladi, ali ovo 
nije vizija, ministre. Ne možete da dođete u Skupštinu Crne Gore i da poslanicima govorite da pričaju praznu 
političku priču. Zahvaljujući poslanicima, jednom dijelu njih, ste izabrani da budete ministar u toj Vladi. To nije 
dobar stil komunikacije. Vi treba od poslanika da tražite podršku i savjete za ono što želite da uradite na 
ekonomskom planu, ali Vi to ne tražite. Vi nas samo obavijestite jednako kao što ste nas obavijestili putem 
Twitera 2020. godine da ste se zadužili 700-800 miliona. Juče nas je premijer obavijestio, opet na Twiteru, da 
se država zadužila 750 miliona, pa na šta to liči. Mi se gađemo milionima kao da su to neke tričave stvari, a 
svaki građanin Crne Gore se zadužio, rekao je neko maločas, preko 2.000 eura ovim novim zaduženjima. Pa 
ne može tako da se vodi. Ovo nije ozbiljna država. Postavljam pitanje građanima, možemo ovo da gledamo i 
gledaćemo dok građani ne odluče da je dosta. Dobili ste svojh pet minuta nakon 30. avgusta. Vidim kako ih 
koristite, ali ovo nije ozbiljna država. Ova država je, juče smo to viđeli, izgubila autoritet na 
međunarodno-finansijskom tržištu. Onakve kamatne stope se daju državama koje su u problemima do guše. 
Sljedeći put kada izađemo na finansijsko tržište pitanje je da li ćemo uopšte više dobiti novac za zaduženje. 
Pitanje je odakle ćemo smišljati novac za kapitalne projekte, kapitalne projekte koji su inače skromno 
integrisani kroz ovaj budžet. Jer, ovđe su zaduženja aktivirana da bi se isplaćivale plate i penzije. Ovako kako 
se vodi ekonomska politika danas, to može da uradi svako. To je najlakše uraditi ovako. Hajmo da povećamo 
plate svima, pa ćemo da se češemo po glavi za godinu dana i da se jurimo po ulici ko je kome odnio platu i ko 
je kriv zbog toga što je Crna Gora upala u bankrot.  
 To nije vizija, gospodine Raduloviću. Ako imate informaciju, a trebalo bi da imate jer se nalazite na 
čelu resora koji treba da zahvati najznačajniji dio kapitalnih projekata, dobro je da nam kažete danas za šta 
će da se troši ovaj novac iz zaduženja kada je riječ o kapitalnim projektima. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 14:41:45) 



 
 Gospodine Nikoliću, građani Crne Gore su čuli sva Vaša pitanja i pitanja drugih poslanika.  
 Mi više nemamo prijavljenih za diskusiju. Konstatujem da sada ima riječ predstavnik Vlade.  
 Da li predstavnik Vlade želi da da završnu riječ? Izvolite, ministre. 
 
 
 FILIP RADULOVIĆ (07.03.24 14:42:07) 
 
 Kratko, neću da dužim.  
 Što se tiče moje konstatacije oko prazne političke priče, to se odnosilo na jednu posebnu stvar koju 
sam čuo, ne na čitavu raspravu koja se dogodila u Skupštini, to hoću da razjasnim.  
 Odgovorio sam na ranije pitanje. Imamo devet krupnih infrastrukturnih projekata u narednom periodu. 
Evo ću opet da ih nabrojim. Mateševo - Andrijevica, od Andrijevice do Boljara, brza cesta Bijelo Polje - Pljevlja 
do Goražda, Jadransko - jonski auto-put, obilaznica oko Podgorice, put oko Bokokotorskog zaliva, Bar - 
Ulcinj, od Podgorice do Bara i ukrštanje Jadransko - jonskog auto-puta.  
 Što se tiče avijacije u Crnoj Gori, slažem se, nije na dobrom nivou. Radimo konkretno na tome što je 
ova Vlada uradila samo za četiri mjeseca. Imamo novi savjet ACV-a. Imamo novi bord To Montenegra. Biće 
sljedeće nedjelje novi bord Aerodroma. U svim tim savjetima ili bordovima imaćemo makar jednog ili dva 
profesionalca, što nije bila praksa u prethodnom periodu.  
 Pomenuli ste Albaniju i Srbiju. Potpuno sam saglasan da moramo da smo konkurentni. Albanija je 
veća država i imaju mnogo veću dijasporu. Srbija je završila koncesiju za aerodrome. Njihovi aerodromi su u 
dobrom stanju. Mi nijesmo završili čak ni postupak za koncesije koji je već otvoren pet godina. Nije ova vlada 
raspisala taj javni poziv za koncesije, ni Vlada gospodina Abazovića ni Vlada gospodina Krivokapića nego 
prethodna Vlada prije toga.  
 Nabrojao sam osam krupnih infrastrukturnih projekata. Mislim da je to svima jasno. Imamo kapitalni 
budžet 160.000.000 za magistralne puteve. Počećemo sa Mateševo - Andrijevica, ako nema žalbi na 
tenderski proces. To je krupan projekat. Upravo naš fokus jeste taj razvoj sjevera. Zato smo rekli da ćemo da 
gradimo ka sjeveru i ka Srbiji. Imaćemo tu bolju povezanost i za građane. Čuli smo od poslanice kako je to 
problem u tim krajevima. Idemo da riješimo te stvari. Krenuli smo sa tim projektima. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (07.03.24 14:45:11) 
 
 Konstatujem da je pretres završen. Želim da zahvalim ministru Raduloviću i njegovom timu.  
 Kolege poslanici, stekli su se uslovi da pređemo na izjašnjavanje o predlozima akata o kojima smo 
obavili pretres. Pozivam sve poslanike koji se nalaze van sale da uđu u salu i da se izjasne oko ovih tačaka 
dnevnog reda o kojima smo raspravljali.  
 Dakle, prvo se izjašnjavamo o Predlogu zakona o potvrđivanju Sporazuma između Vlade Crne Gore i 
Vijeća ministara Bosne i Hercegovine o izgradnji međudržavnog mosta preko rijeke Tare na spoju 
magistralnog puta M3 na lokaciji Šćepan Polje (Crna Gora) i magistralnog puta M18 na lokaciji Hum (Bosna i 
Hercegovina) i priključnih graničnih dionica. Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika.  
 Stavljam na glasanje Predlog zakona u cjelini.  

Taster 2 je ZA, taster 3 PROTIV, taster 4 ZDRŽAN. Izvolite, kolege, izjasnite se.  
 Da li mogu da zaključim glasanje?  

Glasala su 54 poslanika, svih 54 su za, nema protiv, nema uzdržanih. Objavljujem da je Skupština 
usvojila Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma između Vlade Crne Gore i Vijeća ministara Bosne i 
Hercegovine o izgradnji međudržavnog mosta preko rijeke Tare na spoju magistralnog puta M3 na lokaciji 
Šćepan Polje (Crna Gora) i magistralnog puta M18 na lokaciji Hum (Bosna i Hercegovina) i priključnih 
graničnih dionica.  
 Druga tačka dnevnog reda Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma između Vlade Crne Gore i 
Savjeta ministara Republike Albanije o izgradnji međudržavnog mosta preko rijeke Bojane. Izvolite, kolege, 
izjasnite se o ovome. Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika.  
 Da li mogu da zaključim glasanje?  
 Glasalo je 46 poslanika, svih 46 je bilo za, nema uzdržanih, nema nikog ko je protiv. Objavljujem da je 
Skupština usvojila Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma između Vlade Crne Gore i Savjeta ministara 
Republike Albanije o izgradnji međudržavnog mosta preko rijeke Bojane.  
 Treći predlog - Predlog zakona o potvrđivanju Međunarodne konvencije iz Najrobija o uklanjanju 
olupina iz 2007. godine. Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika.  
 Stavljam na glasanje Predlog zakona u cjelini. Izvolite, izjasnite se.  



 Glasala su 52 poslanika, svih 52 su bili za, nema protiv, nema uzdržanih. Objavljujem da je Skupština 
usvojila Predlog zakona o potvrđivanju Međunarodne konvencije iz Najrobija o uklanjanju olupina iz 2007. 
godine. 
 Kolege, ovim je Prva sjednica Prvog redovnog (proljećnjeg) zasijedanja završena. Naš 
Administrativni odbor, sa malim kašnjenjem, će početi sjednicu u Podgorici. Nastavljamo sa radom u 
ponedeljak. Vidimo se u Podgorici. Hvala vam i živjeli. 
 


